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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Asta Groth N  
Cathrin Bergenstråhle X   Elisabeth Engström N  
Tobias Nässén X  §§ 6-87 Anders Bruhn N  
Helene Skantze  X   Annika Jung N  
Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar -  
Eva Öhbom Ekdahl X   Dominique Faymonville N  
Bo Bergkvist  X   Per Norling N  
Richard Wendt  X   Angela Berglund N  
Oliver Rykatkin X   Noa Samenius -  
Eivor Örenmark X   Christina Rinman -  
Magnus Sjöqvist X      
Anna Kjellin Flory X      
Peter Zethraeus  X      
Johan Hiller X      
Axel Krottler X      
Andreas Brännström X  §§ 6-87    
Lotta Riedel   X      
Lena Gatenborg  X      
Richard Herrey X      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Olga Anikina T  
Hans Peters  X   Björn Strehlenert -  
Håkan Ekengren  X   Maria Håård N  
Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  X      
Martin Hedman  -      
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus T  
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Monica Brohede Tellström X   Johan Kjellman -  
Martin Sääf X   Karin Bünger N  
Mats Granath -      
Lena Linnerborg X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Malin Gunnesson N  
Anders Tiger X   Jack Sjölund -  
Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  T  

Hadia Mian -   Ella Tegsten  T  

Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  T  

Espen Bjordal  -   Emelie Friberg -  

Gunnel Nyman Gräff  X   Andreas Andersson N  
Martin Hellströmer  -   Björn Andersson -  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell X      
Helena Westerling  X      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  §§ 10-87 Lamin Jatta Modigh  N  
Mikael Carlsson  X   Kristina Granlund N  
Lina Olsson  X   Carin Larsson N  
Yusie Rundkvist Chou  X      
Bosse Ståldal  X      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  -  
Esa Örmä X   Pernilla Axelsson (-) -  
Stephan Andersson  X   Christina Wiltman -  
Leonid Yurkovskiy  X  §§ 10-87    
David Hyde  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Göran Börjesson -  
Lisskulla Zayane X   Desha Svenneborg -  
Ninni Lindberg  X      
Louise Ollivier X      
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 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Tomas Ottosson T  
Lisa Rasmussen X  §§ 1-35 Rolf Wastesson T §§ 36-87 

Fredrik Holmqvist X      
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§ 1  KFKS 2018/888 

Nya ledamöter och ersättare i Nacka 
kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående personer. 
Louise Ollivier (KD), ny ledamot 
Desha Svenneborg (MP), ny ersättare 
Björn Andersson (S), ny ersättare 
 
- - - - - 
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§ 2 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(SD) i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Louise Wallenblads begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 3 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Gunilla Grudevall-Steen (L) och Helena Westerling (S) att 
justera protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger 
rum den 1 februari 2021 i Nackasalen och den 9 februari 2021 i Nacka stadshus, entréhuset 
plan 2. 
 
- - - - - 
  



 
19 (129) 

 1 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 4 KFKS 2021/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2021-02-01 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse daterad 2020-12-11, inklusive 
revisionsrapport 6/2020 – Granskning av ekonomistyrningen i 
budgetprocessen 
Revisionsskrivelse A daterad 2021-01-20, inklusive 
revisionsrapport 7/2020 – Granskning av kommunens 
långtidsprognoser 
Revisionsskrivelse B daterad 2021-01-20, inklusive 
revisionsrapport 8/2020 – Granskning av kommunens 
hantering av statsbidrag 

Övrigt 
Förteckning över motioner som ännu ej slutbehandlats i KF - 
återrapportering till KF 2021-02-01 

 

Protokollsanteckningar 
Fredrik Holmqvist lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Förteckningen av motioner som ännu ej slutbehandlats är lång och listan växer 
oroväckande fort. I nuvarande takt tar det två år för en motion att få ett beslut i Nacka 
kommunfullmäktige. Kommunallagen säger att motioner ska beredas så att fullmäktige ska 
kunna fatta beslut inom ett år. På det stora hela är det kommunfullmäktige som avsätter för 
lite tid för motionsbehandling. Vänsterpartiet har flera gånger bett om fler 
fullmäktigemöten för att hinna med motionerna. Under en tid har liknande ärenden 
debatterats tillsammans, men när fullmäktige nu går från två till tre åt gången blir 
diskussionerna lidande.  
Skriver oppositionen för många motioner? Oppositionen lägger så många motioner som 
behövs. I rollen som opposition innebär det att granska makten och visa på alternativ. 
Det är ett antal ärenden som tar längre tid än andra innan de når kommunfullmäktige. 
Vänsterpartiets motioner om utökning av Fisksätra Folkets Hus fastnade länge och kom 
inte upp för behandling förrän efter Alliansens blixtförsäljning av Fisksätra Skola. 
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Vänsterpartiets, Nackalistans och Miljöpartiets respektive motioner om simhall i Fisksätra 
har tagit nästan två år innan de kom in på fullmäktiges lista. De kommer fylla tre år innan 
de får ett beslut. Under tiden har Kommunstyrelsen hunnit besluta om att starta om 
upphandlingen av Näckenbadet, efter haveriet och fördyringen. Det hade varit värdefullt 
om kommunfullmäktige fått diskutera varför lokaliseringen av Näckenbadet innebär 
olyckliga konsekvenser för skattebetalarna och folkhälsan. 
Det finns alltså utrymme för Nacka kommun att ge demokratin mer tid. Att korta ner 
beredningsprocessen även för obekväma motioner är en bra början.” 
 
- - - - - 
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§ 5 KFKS 2021/196 

Enkel fråga – Förebyggande arbete mot bilbränder  
Enkel fråga från Mattias Qvarsell (S) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 6 KFKS 2020/1184 

Interpellation – Visselblåsarfunktion i kommunen 
Interpellation den 14 december 2020 av Majvie Swärd (S) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
YuSie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Att inte ett enda mejl inkommit till Nackas visselblåsar-epostadress är väldigt illa. Är det 
någon som tror att Nacka är perfekt och att inga fel begås här? Snarare är funktionen alltför 
bristfällig för att någon ska ha vågat mejla in. Viktigt att funktionen nu snabbt förbättras, 
och att Nacka kommun låter sig inspireras av plattformar som t ex Sveriges Radio eller 
Uppdrag Granskning använder sig av. Oppositionen är också ett slags visselblåsare. Hur 
våra synpunkter tas emot av majoriteten påverkar organisationskulturen och de anställda.” 
 
- - - - - 
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§ 7 KFKS 2020/1185 

Interpellation – Bevakning av kommunantikvariska 
värden i planprocessen 
Interpellation den 14 december 2020 av Christina Ståldal (NL) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
ordförande Cathrin Bergenstråhle (M)  

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Interpellationen tar upp hantering av kulturmiljöfrågor i planprocesser, där svaret också 
begränsas just till denna del av en kommunantikvaries uppgift. Oavsett hur man nu 
hanterar kulturmiljöfrågorna i planprocesserna, så kvarstår ändå frågan varför 
kommunledningen ännu inte tillsatt den vakans som uppstått. Hur kan kommunledningen 
inte se behovet av att denna tjänst tillsätts? Genom behovsanalyser inom berörda enheter, 
konstateras att flertalet meddelat ett fortsatt behov. Det är inte försvarbart att underlåta att 
dessa frågor inte hanteras på bästa sätt. Det är inte enbart inom planprocesserna som dessa 
frågor måste hanteras. Våra, Nackabornas, kulturmiljöfrågor måste bevakas, hanteras och 
utvecklas kontinuerligt och långsiktigt. För detta ändamål krävs att kommunen omgående 
inleder en process att tillsätta tjänsten som kommunantikvarie, allt annat är oansvarigt.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistans interpellation är fortsatt viktig mot bakgrund av Nackas snabba förändring. 
Konsulter är bra, speciellt i de fall arbetsmarknaden har svårt att hitta andra lösningar vad 
gäller specialistkompetens. Antikvarisk expertis finns däremot tillgänglig att rekrytera och 
en bestående och fast insats i Nacka är av stor vikt så att historiska och kulturella värden 
inte offras. En konsultfunktion på denna post, som då kan variera vad gäller person oavsett 
kompetens, riskerar att hamna i läge att väga fortsatta jobberbjudande i kommunen mot 
kontroversiella antikvariska förslag. Det är märkligt att man inte i en stor kommun som 
Nacka lyfter fram denna funktion på ett positivt sätt med det stora kulturella och historiskt 
bevarandevärde som det har.” 
 
- - - - - 



 
24 (129) 

 1 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 8 KFKS 2020/1186 

Interpellation – Hur drabbar de ökade 
tunnelbanekostnaderna Nackaborna?   
Interpellation den 14 december 2020 av Christina Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M)  

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Utbyggnaden av tunnelbanan blir över 12 miljoner kronor dyrare när den tar hela 
reservutrymmet i anspråk och ytterligare 9 miljoner därutöver. Anledningen är Region 
Stockholms utformning av projektet med en extra servicetunnel. Det som är högst 
anmärkningsvärt är att Region Stockholm har vetat om denna fördyring ända sedan 2015 
och hemlighållit det för andra inblandade som oss i kommunerna och staten. Denna urusla 
hantering innebär att vi i ett sent skede tvingas in i en förhandling för att bekosta 
fördyringar orsakade av och under flera år hemlighållna av Region Stockholm. Nu pågår 
förhandlingarna och vi kan bara hoppas att partnerna kan komma överens om en bra 
lösning. Tunnelbanan i sig behövs. Det är ett hållbart och effektivt färdsätt som förbättrar 
livet för många Nackabor.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det avtal för tunnelbana som slöts och som samtliga partier utom Nackalistan gick med 
på, var inte tillräckligt kompetent eller framåtsyftande vad gäller kommande händelser och 
utveckling. Detta påpekade Nackalistan från början och det var också anledningen till att vi 
inte var positiva till avtalets innehåll och konsekvenser. Att inte förutse en kommande 
kostnadsfördyring och ta med ekonomisk fördelning och ansvar för detta var slapphänt 
eller aningslöst optimistiskt liksom bristen på övriga tänkbara risker och konsekvenser. 
Med tanke på att de flesta större byggprojekt måste omförhandlas budgetmässigt i relation 
till ursprunglig och lägre budgetnivå så var det något man lätt hade kunnat förutse och ta 
höjd för. Nackalistan noterar i dialogen att det inte kom något svar på frågan om ev krav på 
ytterligare bebyggelseexploatering. Däremot kom en avsiktlig vantolkning av frågan och ett 
raljerande om att vi som parti med denna fråga verkar vilja bygga mer, vilket inte alls 
framgår av texten. Dessa svar var den information som vi som del av oppositionen får i en 
för Nackas invånare mycket avgörande framtidsfråga. Ännu har vi inte sett var den 
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ekonomiska fördelningen kommer att landa på för summa för Nackas skattebetalare. Sedan 
kommer käbblet mellan stat, region och kommun säkert att fortsätta om vem som är mest 
skyldig. Att Nacka har en del av denna skuld med detta orealistiska avtal står klart för 
Nackalistan och det utdragna avtalsläget borde kommuniceras bättre till Nackas finansiärer, 
medborgarna.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna Nacka ansluter sig till interpellantens skeptiska och kritiska syn på 
det mycket omfattande, dyra och svåröverskådliga offentliga infrastrukturprojekt med 
tunnelbana i vilket Nacka har gett sig in samman med stat och region. 
Vi var inte med och beslutade om detta projekt, vi var ännu inte representerade i 
kommunfullmäktige, och med tanke på vart projektet verkar vara på väg: försening från 
2025 till 2030, redan idag massiva kostnadsöverdrag – så tror vi att det är en fördel för oss 
att vi inte var det.  
Vi kritiserade projektet innan beslutet togs 2014 för höga kostnader, för hög byggnadstakt 
och också för det att tunnelbanan bara kommer att underlätta vardagen för nackabor som 
bor i Sickla och centrala Nacka, men inte för resten av nackaborna (Orminge, Saltsjöbaden, 
Fisksätra…). Det går inte att stoppa ett offentligt infrastrukturprojekt där spaden satts i 
jorden för flera år sedan. Men vi har rätt till en uppfattning om hur projektet fortskrider, 
och där är kostnadskontroll i främsta rummet för oss. Vi anser tillika att nackaborna har 
rätt att få klarhet i vilka kostnadsöverdrag som kan förväntas – och vi förutsätter att 
kommunledningen gör det som kan göras för att hänvisa de kostnader till stat och region 
som beror på nya krav från just stat och region.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det är alltid trist men inte direkt ovanligt att stora infrastrukturprojekt drar över budget. 
Alla partier verkar dock överens om att Nacka bara ska betala ”sin del” av fördyringen och 
att staten som har ett stort ansvar borde betala mer. Trots fördyringen kommer 
tunnelbanan att kosta mindre än alla nya parkeringsplatser som planeras i centrala Nacka, 
men kostnaderna för parkeringsplatser är det få som vill eller vågar debattera i 
kommunfullmäktige. 
Vid sidan om tunnelbanan pågår för fullt bygget av den nya bilbron över Skurusundet, ett 
enskilt byggprojekt som med största sannolikhet kommer att kosta mer för medborgarna 
än tunnelbanan till Nacka. Att priset för Skurubron förmodligen bli högre än för 
tunnelbanan, och rimligheten i detta, är det dock inget parti förutom Miljöpartiet som lyfter 
i debatten. Den styrande Alliansen i Nacka driver också på att projekteringen av Östlig 
förbindelse måste återupptas snarast, någonting som stöds fullt ut av både 
Socialdemokraterna och Nackalistan. Ett projekt där Nacka/Värmdö som en del i 
betalningen har erbjudit sig att bygga minst 17 500 nya bostäder. Bostadsbyggandet för att 
kunna bygga Östlig förbindelse debatteras dock aldrig i kommunfullmäktige, bara de 13500 
bostäderna kopplade till tunnelbaneavtalet. 
Miljöpartiet har tagit ställning för ett mer hållbart samhällsbygge där större utrymme ges till 
natur och mötesplatser för människor, inte parkeringsplatser för bilar. Bilen kommer alltid 
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ha en plats i samhället men när vi planerar de centrala delarna av Nacka måste vi prioritera 
gång-, cykel- och kollektivtrafik före biltrafiken. Tunnelbanan är inte gratis, men det är inte 
biltrafiken heller. Dessutom gör satsningar på ökad biltrafik i Nacka att vi varken når upp 
till våra egna lokala klimat-, och miljömål, eller bidrar till att nå de globala målen. I valet 
mellan att rädda klimat & miljö, eller fortsätta i gamla hjulspår, väljer Miljöpartiet klimat & 
miljö.” 
 
- - - - - 
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§ 9 KFKS 2020/1187 

Interpellation – Åtgärder för att kräva att regionen tar 
sitt fulla vårdansvar mot vårdbehövande på särskilda 
boenden i Nacka   
Interpellation den 14 december 2020 av Lisa Rasmussen (V) till äldrenämndens ordförande Karin 
Teljstedt (KD) 

Beslut 
Interpellationen bordläggs. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
  



 
28 (129) 

 1 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 10 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kulturnämnden från Charlotte Fryklund (L) samt val av 
ny ledamot t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Anne Skoogh (L). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 11 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
äldrenämnden från Johan Kjellman (L) samt val av ny 
ledamot t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Therése Sundberg (L) 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 12 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i äldrenämnden t.o.m. 2021-12-31 
efter Therése Sundberg (L)  

Beslut 
Som ny ersättare väljs Peter Wedel (L). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
  



 
31 (129) 

 1 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 13 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
äldrenämnden från Gregor Bergquist (KD) samt val av 
ny ersättare t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Karolina Johansson (KD). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 14 KFKS 2018/888 

Val av ny ledamot i fritidsnämnden t.o.m. 2021-12-31 
efter Bo Nilsson (MP) 

Beslut 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 15 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
fritidsnämnden från Gustav Magnusson (KD) samt val av 
ny ledamot t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Therese Nymoen (KD) 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 16 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i fritidsnämnden t.o.m. 2021-12-31 
efter Therese Nymoen (KD)  

Beslut 
Som ny ersättare väljs Gregor Bergquist (KD). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
  



 
35 (129) 

 1 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 17 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
överförmyndarnämnden från Jonathan Derneborg (KD) 
samt val av ny ersättare t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Nawroz Mubariz (KD). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 18 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
val- och demokratinämnden från Bo Bergkvist (M) samt 
val av ny ledamot t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Annika Franksdotter (M). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 19 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald från Louise Wallenblad 
(SD), 33,3 %, samt val av ny deltidsengagerad t.o.m. 
2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny deltidsengagerad förtroendevald bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 20 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald från Helena Edberg 
(KD), 70 %, samt val av ny deltidsengagerad t.o.m. 2022-
12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny deltidsengagerad väljs Martin Gunnesson (KD), 70 %. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 21 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Nacka Stadshus AB, inklusive val av 
presidium, för tiden från ordinarie bolagsstämma 2021 
till ordinarie bolagsstämma 2022 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Nacka Stadshus AB, styrelse 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Mats Gerdau M Filip Wiljander M 
Cathrin Bergenstråhle M Helene Skantze M 
Hans Peters C Johan Krogh C 
Gunilla Grudevall-Steen L Monica Brohede Tellström L 
Karin Teljstedt KD Anders Tiger KD 
Khashayar Farmanabar S Andreas Andersson S 
Gunnel Nyman Gräff  S Christina Ståldal  NL 
Mikael Carlsson  NL Tomas Ottosson V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Nacka Stadshus AB, styrelsens 
ordförande, 1:e vice ordförande och 
2:e vice ordförande 

Ledamot Parti 
Mats Gerdau, ordförande M 
Gunilla Grudevall-Steen, 1:e v ordf L 
Khashayar Farmanabar, 2:e v ordf S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 22 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Nacka Energi AB, inklusive val av 
presidium, för tiden från ordinarie bolagsstämma 2021 
till ordinarie bolagsstämma 2022 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Nacka Energi AB, styrelse 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Peter Tuving M Peter Bladh M 
Anna Kjellin Flory M Lennart Örenmark M 
Gun Selldén M Ingemar Sahlgren C 
Konrad Hellberg C Maria Lidzell L  
Karin Bünger L Stefan Eckardt KD 
Erik Svanfeldt S Suzanne Weigl S 
Lennart Rosberg S Lamin Jatta Modigh  NL 
Lina Olsson NL Emma Bonér V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Nacka Energi AB, styrelsens 
ordförande, 1:e vice ordförande och 
2:e vice ordförande 

Ledamot Parti 
Peter Tuving, ordförande M 
Konrad Hellberg, 1:e v ordf C 
Erik Svanfeldt, 2:e v ordf S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 23 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Nacka Energi Försäljnings AB, 
inklusive val av presidium, för tiden från ordinarie 
bolagsstämma 2021 till ordinarie bolagsstämma 2022 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Nacka Energi Försäljnings AB, styrelse 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Peter Tuving M Peter Bladh M 
Anna Kjellin Flory M Lennart Örenmark M 
Gun Selldén M Ingemar Sahlgren C 
Konrad Hellberg C Maria Lidzell L  
Karin Bünger L Stefan Eckardt KD 
Erik Svanfeldt S Suzanne Weigl S 
Lennart Rosberg S Lamin Jatta Modigh  NL 
Lina Olsson  NL Emma Bonér  V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Nacka Energi Försäljnings AB, 
styrelsens ordförande, 1:e vice 
ordförande och 2:e vice ordförande 

Ledamot Parti 
Peter Tuving, ordförande M 
Konrad Hellberg, 1:e v ordf C 
Erik Svanfeldt, 2:e v ordf S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 24 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Nacka vatten och avfall AB, inklusive 
val av presidium, för tiden från ordinarie bolagsstämma 
2021 till ordinarie bolagsstämma 2022 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Nacka Vatten och Avfall AB, styrelse 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Bo Bergkvist M Anders Bruhn M 
Magnus Sjöqvist M Helena Svärdh M 
Lennart Örenmark M Magnus Gillén M 
Håkan Ekengren C Niclas Boborg C 
Helena Håkansson L  Anders Myrbäck KD 
Maria Raner S Alexander Onnela S 
Monica Sundström S Hans Larsson  NL 
Lina Olsson  NL Carina Bergman V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Nacka Vatten och Avfall AB, 
styrelsens ordförande, 1:e vice 
ordförande och 2:e vice ordförande 

Ledamot Parti 
Håkan Ekengren, ordförande C 
Bo Bergkvist, 1:e v ordf M 
Maria Raner, 2:e v ordf S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 25 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Centrala Nacka AB, inklusive val av 
presidium, för tiden från ordinarie bolagsstämma 2021 
till ordinarie bolagsstämma 2022 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Centrala Nacka AB, styrelse 

Ledamot Parti 
Mats Gerdau M 
Gunilla Grudevall-Steen L 
Khashayar Farmanbar  S 

 
 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Centrala Nacka AB, styrelsens 
ordförande, 1:e vice ordförande och 
2:e vice ordförande 

Ledamot Parti 
Mats Gerdau, ordförande M 
Gunilla Grudevall-Steen, 1:e v ordf C 
Khashayar Farmanbar, 2:e v ordf S 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 26 KFKS 2020/283 

Revidering av Reglemente för redovisning 

Beslut 
Kommunfullmäktige reviderar reglementet för redovisning enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 2 december 2020. 

Ärende 
Kommunens reglemente för redovisning är från 2014 och det finns ett behov av att 
revidera reglementet både utifrån ny lagstiftning och för att delar i reglementet ytterligare 
behöver tydliggöras. Delar av befintligt reglemente föreslås också flyttas till styrdokumentet 
"Så här gör vi i Nacka - Redovisning och investeringar" då de saknar karaktären av 
bestämmelse och därför inte behöver regleras i ett reglemente. Exempel på förändringar i 
förslaget till reviderat reglemente är införandet av beloppsgränser vid attest, regelverk för 
maskinell attest och att slutredovisning av investeringar ska innehålla uppgift om 
ursprunglig beslutad budget och eventuella tilläggsbeslut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 343 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 2 december 2020 
Bilaga 1 Förslag till reglemente för redovisning med ändringsförslag 
Bilaga 2 Reglemente för redovisning (nuvarande) 
Bilaga 3 Så här gör vi i Nacka - Redovisning och investeringar 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
- - - - - 
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§ 27 KFKS 2020/1106 

Policy om mutor, jäv, representation och bisysslor 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar "Policy om mutor, jäv, representation och bisysslor" i enlighet 
med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 10 december 2020. 

Ärende 
Arbetet med att förhindra mutor, jäv och otillåtna bisysslor är ytterst en demokratifråga. 
Nackaborna måste kunna känna tillit till att kommunens beslut är allsidigt underbyggda och 
inte påverkats av ovidkommande hänsyn i sin tjänsteutövning. För att ge medarbetare och 
förtroendevalda goda förutsättningar att arbeta förebyggande vad gäller mutor, jäv och 
annan otillåten påverkan föreslås att kommunens ställningstagande inom området samlas i 
en policy. Samma sak gäller avseende representation och bisysslor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 344 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 10 
december 2020 
Bilaga 1 Policy om mutor, jäv, representation och bisysslor 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), Monica Brohede 
Tellström (L) och Sidney Holm (MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade bifall till följande förslag. 
”Den femte punkten under rubriken 4.1 Grundläggande förhållningssätt för all 
representation i kommunen ändras från   
• Kommunen bekostar maximalt två glas vin/öl per representationstillfälle.  
till  
• Kommunen betalar inte för alkoholhaltiga drycker. Vill enskild medarbetare ändå dricka 
alkoholhaltig dryck och det är ett tillfälle där det är lämpligt får den enskilda stå för den 
kostnaden privat.” 
 
YuSie Rundkvist Chou (NL) yrkade att ärendet skulle återremitteras med följande 
motivering. 
”Att lägga till efter meningen om Ambitionen att vara bäst på att vara kommun: 
Kommunens investeringar ska beräknas utifrån den största möjliga nytta den kan ha för 
flest Nackabor.  
Att återkommande 1-2 gånger/år informera på möte eller via mejl om policyn till alla 
anställda, med exempel på jäv och korruption.” 
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Mats Gerdau yrkade avslag på yrkandet från Lisa Rasmussen samt på återremissyrkandet 
från YuSie Rundkvist Chou. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit återremissyrkandet. 
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Lisa Rasmussens förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
YuSie Rundkvist Chou reserverade sig för Nackalistan och angav följande 
”Korruption är ett komplext problem och fullt av gråzoner. Även jävsförhållanden kan 
vara svåra att förstå och komma ihåg alla gånger för såväl erfarna som nya inom politikens 
område. Därför är det viktigt att vi ständigt förnyar våra kunskaper och upprepar 
informationen, så att den finns nära till hands för så många som möjligt av kommunens 
politiker och anställda.” 
 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vänsterpartiet tycker att policyn i huvudsak är bra och att det är bra att vi tar en sådan. 
Dock har tiderna förändrats och vår gamla käpphäst att man inte ska betala för 
alkoholhaltiga drycker är något som allt fler organisationer i Sverige anammat. Det är en 
princip som inte handlar så mycket som om vad som är måttfullt, vårt beslutsförslag tillåter 
ju intagande av alkoholhaltiga drycker, utan att det är onödigt att kommunen betalar för 
det. I punkten kring dricks har man regler där den enskilde kan stå för det själv om denne 
så vill, och därmed har vi också redan en metod att hantera det.”  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att detta ärende förs fram. Vi ser gärna att Nacka kommun också tar fram 
visselblåsarpolicy och funktion.” 
 
- - - - - 
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§ 28 KFKS 2020/1008 

Revidering av Servicepolicy 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar servicepolicyn enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 24 
november 2020. Därmed upphävs nu gällande servicepolicy. 

Ärende 
Stadsledningskontoret har tagit fram förslag till ny servicepolicy. Den nuvarande policyn 
antogs av kommunstyrelsen den 25 november 2013 och behöver revideras och anpassas till 
de förhållanden som råder 2020. Bland annat har de digitala kanalerna utvecklats mycket de 
senaste åren. 
 
I servicepolicyn beskrivs det förhållningsätt som krävs för att skapa bemötande, service och 
tillgänglighet på den höga nivån dagens och morgondagens Nackabor, företagare, 
föreningsliv, besökare och andra intressenter som kommunens verksamheter vänder sig till, 
ska kunna förvänta sig. Servicepolicyn ska gälla för alla medarbetare i Nacka kommun och 
de kommunala bolagen. Beslut om antagande av policyn fattas därför av 
kommunfullmäktige. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 345 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Förslag till ny servicepolicy, reviderad i enlighet med föreslagna ändringar från 
kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Bilaga 2 Gällande servicepolicy 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Den viktigaste delen av den nya servicepolicyn finns nu på pränt och det är inte en dag för 
tidigt. Det gäller inte minst det lagstödda kravet i offentlighetsprincipen där det i många år 
har varit alltför många brister. Det som är lag borde inte behöva stå i en policy utan borde 
ständigt ha informerats om starkt och tydligt till samtliga medarbetare. Nu står det med och 
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det var tydligen nödvändigt. Nackalistan kan bara hoppas att svarsfrekvensen till 
medborgarna hädanefter blir bättre och i enlighet med praxis i offentlighetsprincipen vilket 
också borde kunna avläsas i bättre värden i kvalitetsmätningarna. Med denna policy så 
hoppas vi att invånares klagomål på brister i service, tillgänglighet och bemötande ska 
minska. Vi vill också lyfta fram många och ständigt goda insatser vad gäller personlig och 
digital service, bemötande och öppenhet. Därmed hoppas Nackalistan på en positiv 
utveckling av policyn.” 
 
- - - - -  
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§ 29 KFKS 2020/1020 

Styrdokument för krisberedskap 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar program för krisberedskap 2021-2023 enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 5 november 2020. 

Ärende 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) och Sveriges Kommuner och 
Regioner (SKR) har undertecknat en överenskommelse om kommunernas krisberedskap 
2019-2022 (SKL 18/ 03101). Denne reglerar ersättning, uppgifter och därtill kopplat stöd 
för kommunernas arbete med krisberedskap under samma period. I enlighet med 
överenskommelsen har kommunen upprättat Program för krisberedskap 2020-2023. 
Programmet anger kommunens övergripande mål och inriktning för arbetet med 
krisberedskap under mandatperioden. Nacka kommuns program för krisberedskap sätter 
ramarna för övrigt krisarbete. Programmet beskriver hur kommunens arbete med 
krisberedskap är organiserat, hur risk- och sårbarhetsanalysprocessen fungerar och redogör 
för ambitionsnivåer gällande geografiskt områdesansvar. Till kommunens styrdokument för 
krisberedskap hör även Övergripande krisplan och Utbildnings- och övningsplan. 
Kostnaderna för kommunens ansvar kopplat till styrdokument för krisberedskap hanteras 
inom beslutad budget. Respektive nämnd har ansvar inom sina budgetar och 
kommunstyrelsen har ett övergripande ansvar inom sin budget. Kommunen erhåller 
statsbidrag som till del finansierar ansvaret kopplat till kriser och allvarliga händelser. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 346 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 5 
november 2020 
Bilaga 1 Nacka kommuns program för krisberedskap 
Bilaga 2 Nacka kommuns övergripande krisplan 
Bilaga 3 Utbildnings- och övningsplan 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Lisa Rasmussen 
(V) och Mikael Carlsson (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är alltid bra att uppdatera och hålla den här typen av dokument aktuella. Sedan 
tidigare har vi socialdemokrater påpekat den informationsbrist som vi upplevt vid tillfallen 
då extraordinära händelser har skett, när inte ens hela krisledningsutskottet, fått 
information. Några exempel är: 9 november 2016 i samband med det unikt stora snöfallet 
som skapade stort avbrott i vardagen för Nackaborna, samt 7 april 2017 i samband med 
terrordådet på Drottninggatan i Stockholm. Även under Coronapandemins startskede, 
innan krisledningsutskottet till slut sammanträde, på beslut av KSO och uppmaning av 
undertecknad, fanns samma informations brist. Det var också något iögonfallande att när 
kommunens krisorganisation testades i början av 2020 under ett simulerat krigsanfall, 
kallades krisledningsutskottet samman eller utskottets andra vice ordförande fick någon 
information. Dessa är alla allvarliga incidenter. Trots viktiga formuleringar i dokumenten 
och handlingarna är efterlevnaden av informationsspridningen bekymmersamt och måste 
förbättras.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är bra att det finns ett genomarbetat styrdokument för 
krisberedskap. Utöver bara ett dokument skulle vi dock vilja se mer arbete på hårda 
förebyggande åtgärder för att bygga ett robustare Nacka. Till exempel såg vi efter det stora 
snöovädret i november 2016 att utryckningsfordon inte kunde ta sig fram på de 
igenkorkade vägarna genom centrala Nacka. Vi har tidigare föreslagit att bygga om 
Saltsjöbanans spårområde genom centrala Nacka för att kunna köra även busstrafik där. 
Ett extra kollektivtrafikkörfält som även skulle kunna användas av utryckningsfordon när 
så behövs.” 
 
- - - - -  
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§ 30 KFKS 2020/711 

Rensättra naturreservat 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med stöd av 7 kap. 4 § miljöbalken att förklara Rensättra som 
naturreservat enligt förslag till föreskrifter, avgränsning och skötselplan daterad den 10 
november 2020, bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 30 november 2020. 

Ärende 
Den 27 april 2011 beslutade miljö- och stadsbyggnadsnämnden att inrättandet av Rensättra 
naturreservat skulle påbörjas under 2013. Arbetet med att ta fram förslag till föreskrifter, 
avgränsning och skötselplan skedde till stor del under 2017. Dessförinnan hade olika 
inventeringar och en medborgardialog genomförts. Förslaget till Rensättra naturreservat 
har varit på två samråd, ett under 2018 och ett under 2020. Det senare samrådet hölls 
endast med berörda sakägare till följd av en mindre utvidgning av reservatet i väster och ett 
tillägg i A-föreskrifterna. 
 
Rensättra är en del av Nacka-Värmdökilen och reservatet bidrar till att bibehålla de 
ekologiska och rekreativa sambanden i området. Det blivande reservatet är särskilt viktigt 
för att bevara spridningssambanden för barrskogslevande arter men utgör även en länk för 
arter knutna till ädellövskog. Rensättra är ett område med höga naturvärden som har stor 
betydelse för friluftslivet och som närrekreationsområde för boende i norra Boo. 
Naturvärdena är främst knutna till gammal barrskog med lång kontinuitet, sumpskogar 
med grova klibbalar samt hävdade öppna marker där gamla skyddsvärda ekar står i brynen. 
Natur- och trafiknämnden beslutade den 10 november 2020 om att föreslå 
kommunfullmäktige att besluta om att förklara Rensättra som naturreservat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 347 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för drift offentlig utemiljö, daterad 
den 30 november 2020 
Bilaga 1 Natur- och trafiknämndens beslut den 10 november 2020, §184 
Bilaga 2 Förslag till föreskrifter, avgränsning och skötselplan, 2020-11-10 
Bilaga 3 Bilaga till förslag till föreskrifter, avgränsning och skötselplan 
Bilaga 4 Samrådsredogörelse 1 
Bilaga 5 Samrådsredogörelse 2 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), Helena Westerling (S), 
Sidney Holm (MP), Lina Olsson (NL), Martin Sääf (L), Esa Örmä (SD) och Karin Teljstedt 
(KD), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Peter Zethraeus lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Ännu ett vallöfte levererat. Vi Moderater har visionen att halva Nacka ska vara grönt. Det 
är viktigt både för den biologiska mångfalden och för Nackabornas rekreationsmöjligheter. 
Det här ger resultat och enligt Naturvårdsverket är Nackaborna de kommuninvånare som 
har närmast till skyddad natur. Med Rensättra naturreservat adderar vi ytterligare, vi täcker 
dessutom upp en viktig länk i den gröna Nacka-Värmdökilen. 
Med ett koncentrerat bostadsbyggande har vi möjlighet att bevara viktiga naturområden 
och ändå nå målen om bostadsförsörjning. Den som istället vill bygga glest och lågt 
kommer i förlängningen inte att ha samma möjlighet att bevara Nackas gröna värden.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Det är verkligen glädjande att vi nu har kommit i mål men bildandet av Rensättra 
naturreservat. Och glädjande är det också att alla partier röstade för. Det är viktigt att vi 
skyddar djur och natur och slår vakt om de biologiska spridningsvägarna men samtidigt är 
det viktigt att reservatet blir tillgängligt för nackabor och andra som vill njuta av naturen. 
Det kommer nu att finnas en belyst slinga som kommer att kunna användas efter mörkrets 
inbrott för motionärer.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det blivande naturreservatet utgör ett grönområde som knyter ihop de två 
naturreservaten Skarpnäs och Velamsund på Boo-ön. Detta kommer att gynna rekreation 
och friluftsliv då området är välbesökt av flanörer med och utan hund, joggare och 
vandrare på Booleden och många andra. Det gynnar också den biologisk mångfalden då 
området utgör en viktig länk för spridning av ekar, eklevande arter, groddjur och många 
andra arter. I Nackalistan har vi ställt oss positiva till reservatsförslaget under hela ärendets 
gång och gör det självklart även nu vid det slutgiltiga beslutet om reservatets antagande. 
I ett tidigare förslag så skulle även ett grönområde kring Sågbäcken, vid Sågsjöns norra 
ände, ingå i naturreservatet. Nackalistan har under hela processen varit tydliga med att vi 
även vill att det strandskyddade grönområdet kring Sågbäcken sköts om, trots att det inte 
får naturreservatsstatus. T ex bör man se över möjligheten att ta bort vandringshinder för 
fisk i Sågbäcken.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet välkomnar skapandet av det nya naturreservatet. Populationen av vilda arter i 
världen har minskat med 60 % de senaste 40 åren och en miljon arter riskerar att utrotas. 
EU kommissionen har i en nyligen framtagen strategi för ökad biologisk mångfald i 
Europa, slagit fast att minst 30% av EU:s landyta behöver få ett skydd till år 2030. Strategin 
är att skapa tillräckligt stora områden där naturliga processer och ekosystem kan återhämta 
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sig – utan mänsklig påverkan. Idag har knappt 15 procent av Sveriges yta av någon form av 
skyddad natur och att skydda fler sammanhängande naturområden är viktigt för den 
biologiska mångfalden. Genom bildandet av Rensättra naturreservat bidrar vi till att skydda 
mer natur i Sverige, vilket också är nödvändigt för att stoppa den pågående utarmningen av 
den biologiska mångfalden.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är mycket positivt att det bildas ett naturreservat i Rensättra, i norra Boo. Att området 
skyddas och kan utvecklas som ett viktigt naturområde för rekreation och skydd för djur 
och natur. Det framgår av remissvaren att det finns en stor samsyn i det viktiga att skydda 
område i Rensätra med ett naturreservat. Det finns synpunkter från flera remissinstanser 
om storleken med en tydlig vilja att mer mark i området borde skyddas för att stärka de 
gröna sambanden bland annat. Ett större område i sig blir ju också lättare en 
självförsörjande reservoar för flera arter. I brist på att det varit möjligt i denna 
reservatsbildning anser Vänsterpartiet att områdena inte ska exploateras. Områdena ska 
fungera i samverkan med naturreservatet och ge de effekter för människor andra djur och 
växter som avses med bildandet av naturreservatet. Och på det viset kunna ingå i reservatet 
senare.” 
 
- - - - - 
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§ 31 KFKS 2020/I082, 2014/717-214 

Detaljplan för upprustning av Saltsjöbanan Tattby 
station, Tattby 39: I med flera, Saltsjöbaden 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för upprustning av Saltsjöbanan Tattby station, 
Tattby 39:1 med flera, Saltsjöbaden. 

Ärende 
Detaljplaneförslaget för upprustning av Saltsjöbanan Tattby station, Tattby 39:1 med flera, 
Saltsjöbaden har tillstyrkts av miljö- och stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen har 
föreslagit att kommunfullmäktige ska anta detaljplanen. 
 
Parallellt med detaljplanen tas en järnvägsplan fram av Trafikförvaltningen Region 
Stockholm. Planernas huvudsakliga syfte är att möjliggöra en ombyggnad av Tattby station 
till en dubbelspårsanläggning. Detta skapar förutsättningar att kunna öka turtätheten på 
Saltsjöbanan. Planerna är en del av arbetet med att möjliggöra en upprustning och 
modernisering av Saltsjöbanan längs hela dess sträcka från station Slussen till stationerna 
Saltsjöbaden och Solsidan. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 349 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Protokoll MSN 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 3 Plankarta 
Bilaga 4 Planbeskrivning 
Bilaga 5 Granskningsutlåtande 
Bilaga 6 Gestaltningsprinciper 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Erik Svanfeldt 
(S), Lina Olsson (NL), Sidney Holm (MP) och Martin Sääf (L) bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Erik Svanfeldt lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är bra att Tattby station får dubbelspår, eftersom det möjliggör ökad turtäthet på 
Saltsjöbanan. Men vi vill göra ett medskick. I den nu aktuella planen saknas en rak gångväg 
mellan parkeringen och den nya stationen. Terrängen däremellan är visserligen kuperad, 
men nu förväntas man gå en rejäl omväg för att ta sig från parkeringen till stationen eller 
vice versa. Sannolikheten är därför stor att det kommer att uppstå en "informell gångväg" i 
form av en upptrampad stig.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser det lämpligt att bygga en trappa vid Tattby station mellan 
parkeringsplatsen och gångvägen. Genom att bygga en genväg till stationens södra 
plattform genom gångtunneln, skulle man minska incitamentet att gå via den kvarvarande 
plankorsningen öster om stationen. I de illustrationer som ingår i handlingarna, går den 
genaste vägen till södra plattformen via den gamla plankorsningen. Plankorsningar innebär 
ju alltid en olycksrisk för fotgängare och cyklister som korsar där, även om det finns 
bommar och signaler som minskar riskerna. Detaljplanen omöjliggör dock inte att trappan 
ändå byggs, varför vi ändå anser att detaljplanen kan antagas med detta medskick. 
När det gäller bullret så anser vi att det ska tar hand om vid källan. Precis som vi sade vid 
förra Kommunfullmäktigemötet så duger det inte att lappa och laga med bullerskydd här 
och var, när den långsiktiga lösningen är nya, modernare vagnar på Saltsjöbanan som 
bullrar mindre.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Buller är ett stort folkhälsoproblem och den miljöstörning som berör flest människor i 
Sverige. Miljöpartiet tycker det är synd att kommunen i dialogen med regionen och SL 
kring Saltsjöbanan inte är tydligare kring krav på att buller ska åtgärdas vid källan. 
Saltsjöbanan hörs ofta långt i Nacka då ljudet från dess framfart studsar mot berg och far 
över vatten, varför det som utgångspunkt inte fungerar med bullerlösningar vid enskilda 
fastigheter. Tvärbanan i Sickla är nedsänkt och dämpad vid rälsen vilket gör att den är 
betydligt tystare. Att ha liknande lösningar för Saltsjöbanan, åtminstone vid stationslägena, 
borde vara standard. Att ha bullerskärmar med solpaneler är ett annat sätt att finansiera 
bullerskydd som Miljöpartiet föreslagit. Vi välkomnar att spårområdet används för 
dagvattenhantering, något vi föreslagit även i centrala Nacka.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Att spårkapaciteten på Saltsjöbanan äntligen ökas så att tätare trafik blir möjlig, det är 
något mycket positivt. Modernt tänkande även om banan funnit i hundra trettio år.  
Det är rätt att utöka kapaciteten och bytesmöjligheter. Det som inte är så smart i 
transportinfrastruktur planeringen är att prognosticera behovet av vägar och privatbilism 
och försöka uppfylla det, istället för att satsa mer på kollektiva färdmedel. Det behövs för 
att uppnå kommunens klimat och utsläppsmål. Nacka kommun behöver begränsa 
byggandet av nya vägar parkeringsplatser som prioriterar bilismen och planera på riktigt 
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efter att vi i Stockholm och Nacka ska kunna använda cykel och kollektivtrafik som 
alternativ ett vid resor till arbete och på fritiden. Därför är dessa dubbelspår och 
kapacitetsökning av Saltsjöbanan riktigt bra klimat och miljöpolitik. 
Oljuden som orsakas av Saltsjöbanan är dock ett problem. Det finns tekniska lösningar för 
det som minskar ljudet vid spåret eller det går att bygga bullerskärmar där oljuden sprider 
sig som mest. Saltsjöbanan hoppas vi kommer finnas i 130 år till och vem vet när nästa 
gång blir, för ett större arbete vid Tattby station, så det är rätt tid nu att göra rätt 
bullerdämning vid källan till oljudet.” 
 
- - - - -  
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§ 32 KFKS 2020/I083, 2014/900-214 

Detaljplan för upprustning av Saltsjöbanan Fisksätra 
station, Erstavik 26: I med flera, Fisksätra 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet genom minoritetsåterremiss, med 
motiveringen att omarbeta planen avseende att bullerdämpning ska krävas vid källan och 
inte genom inglasning av balkonger. 

Ärende 
Detaljplaneförslaget för upprustning av Saltsjöbanan Fisksätra station, Erstavik 26:1 med 
flera, Fisksätra har tillstyrkts av miljö- och stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen 
har föreslagit att kommunfullmäktige ska anta detaljplanen. 
 
Parallellt med detaljplanen tas en järnvägsplan fram av Trafikförvaltningen Region 
Stockholm. Planernas huvudsakliga syfte är att möjliggöra en ombyggnad av Fisksätra 
station till en dubbelspårsanläggning. Detta skapar förutsättningar att kunna öka turtätheten 
på Saltsjöbanan. Planerna är en del av arbetet med att möjliggöra en upprustning och 
modernisering av Saltsjöbanan längs hela dess sträcka från station Slussen till stationerna 
Saltsjöbaden och Solsidan. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 351 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Protokoll MSN 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 3 Plankarta 
Bilaga 4 Planbeskrivning 
Bilaga 5 Granskningsutlåtande 
Bilaga 6 Gestaltningsprinciper 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Martin Sääf (L) 
och Anders Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Christina Ståldal 
(NL), Sidney Holm (MP) och Esa Örmä (SD), att ärendet skulle återremitteras för att 
omarbeta planen avseende att bullerdämpning ska krävas vid källan och inte genom 
inglasning av balkonger. 
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Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Johan Krogh och Anders Tiger, avslag 
på återremissyrkandet. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att fullmäktige hade 
avslagit återremissyrkandet. Votering begärdes och verkställdes. Följande 
voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar avslå återremissyrkandet röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet.” 
Vid voteringen avgavs 32 ja-röster och 29 nej-röster. Därmed bifölls återremissyrkandet 
genom så kallad minoritetsåterremiss. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 
 
Eftersom kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet föll övriga yrkanden. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi moderater driver på för att Saltsjöbanan ska rustas upp, få tätare turer och så snart som 
möjligt gå in till Slussen igen. För att turtätheten ska kunna öka så behöver man bygga 
dubbelspår vid Fisksätra och Tattby stationer. När det är klart kan Saltsjöbanan gå var 
tolfte minut, jämfört med var tjugonde minut idag.  
Det är beklagligt att den samlade oppositionen (S, Nackalistan, SD, V och MP) nu 
fördröjer dubbelspåren genom sitt agerande i kommunfullmäktige. De vill att man ska vidta 
bullerdämpande åtgärder vid spåren i Fisksätra (men inte på andra ställen längs banan, t ex i 
Tattby där det också ska byggas dubbelspår). Vi delar uppfattningen att bullret från 
Saltsjöbanan bör minskas, men det behöver man inte reglera i detaljplanen. Bullerkrav 
gäller ändå och miljö- och stadsbyggnadsnämnden har tidigare förelagt SL att vidta 
bullerdämpande åtgärder utan att ändra detaljplaner på de sträckorna. Det visar att 
oppositionen egentligen mest är ute efter att sätta käppar i hjulet och försena fler tåg på 
Saltsjöbanan.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser det lämpligt att bygga en trappa mellan parkeringsplatsen och 
gångvägen. Genom att bygga en genväg till stationens södra plattform genom gångtunneln, 
skulle man minska incitamentet att gå via den kvarvarande plankorsningen öster om 
stationen. I de illustrationer som ingår i handlingarna, går den genaste vägen till södra 
plattformen via den gamla plankorsningen. Plankorsningar innebär ju alltid en olycksrisk 
för fotgängare och cyklister som korsar där, även om det finns bommar och signaler som 
minskar riskerna. Detaljplanen omöjliggör dock inte att trappan ändå byggs, varför vi ändå 
anser att detaljplanen kan antagas med detta medskick. 
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När det gäller bullret så anser vi att det ska tas om hand om vid källan. Precis som vi sade 
vid förra Kommunfullmäktigemötet så duger det inte att lappa och laga med bullerskydd 
här och var, när den långsiktiga lösningen är nya, modernare vagnar på Saltsjöbanan som 
bullrar mindre.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Fisksätra Centrum håller på att bli vad man i debatten kallar ett ”utsatt område”. Bland 
flera gemensamma karakteristika för ”utsatta områden” är genomgående att boendemiljön 
länge har varit dålig och successivt blir sämre. I ärendena i fråga kommer buller in i fokus, 
en stor påverkan på boendemiljön. Sverigedemokraterna anser att det finns mer att göra 
vad gäller att reducera bullret från Saltsjöbanan i Fisksätra centrum. Detaljplanen i fråga är 
ett bra tillfälle – en återremiss är lämplig för att ge större utrymme åt bullerbekämpning 
från tågtrafiken. Regionen, som är huvudman, bör kunna göra större ansträngningar för 
bullerbekämpning. Med tanke på hur många människor som berörs, och över hur lång tid 
som investeringen varar, kan den ökade kostnaden säkerligen ses som liten över tid och per 
person som skyddas bättre från buller. Detta går väl ihop med Sverigedemokraternas 
uttalade mål att begära nya vagnar på Saltsjöbanan bland annat av bullerskäl.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När förslaget till detaljplan behandlades av miljö- och stadsbyggnadsnämnden i februari 
2020, krävde vi i Miljöpartiet tillsammans med S, V och NL att planen skulle omarbetas så 
att bullerdämpningen skulle ske vid källan istället för att glasa in balkonger. Tyvärr röstade 
Allianspartierna ner förslaget då som nu. Vid Fisksätra bullrar det mycket från tågen redan 
idag, något som kommer att öka när turtätheten ökar. Saltsjöbanan kommer inte att få nya 
tystare vagnar inom den närmsta framtiden och för att klara bullerkraven kan hända att SL 
måste sänka hastigheten på tågen. Med inglasning av balkonger som föreslås i detaljplanen 
blir det bara några få bostäder som får lägre buller. Bullret kommer även fortsättningsvis 
påverka stora delar av Fisksätra. Buller är idag ett stort folkhälsoproblem, men som kan 
undvikas om vi bygger rätt från början.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Tågtrafiken på Saltsjöbanan har problem med buller på vissa sträckor. Stora delar av 
Fisksätra är idag mycket bullerstörda och bullret torde tillta när turtätheten ökar till 12-
minuterstrafik och spåren flyttas närmare bebyggelsen. De 45 år gamla tågen gnisslar 
dessutom starkt vid inbromsning till stationen plus orsakar kraftiga 'spårskrik' i kurvan 
väster om stationen. Det finns heller inget som tyder på att Saltsjöbanan kommer att få nya 
tystare vagnar inom den närmaste 10-årsperioden.  
I detaljplaneförslaget anges att bullret på många platser kommer att ligga över riktvärden 
och att detta ska åtgärdas genom inglasning av ett flertal balkonger. Det menar vi är fel väg 
att gå. Buller är ett allt ökande problem i dagens samhälle och måste istället åtgärdas vid 
källan. Med inglasning är det bara några bostäder som får lägre buller och då bara på en 
sida Eftersom de bullerutsatta bostäderna ligger i hus byggda i 90 graders vinkel mot 
järnvägen så bullrar det lika mycket vid alla fönster och de boende utsätts därför av bullret 
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inomhus så fort de öppnar ett fönster. Bullret kommer även fortsättningsvis att påverka alla 
som befinner sig utomhus, i stora delar av Fisksätra. 
Bostäder ska också tillkomma mycket nära spårområdet, varför bullerproblematiken blir än 
viktigare att lösa. Buller är idag ett av de största folkhälsoproblemen, och vi måste bygga 
rätt från början. Mot den bakgrunden anser vi att åtgärder för att minska bullret istället ska 
ske direkt intill järnvägen, och att detaljplanen ska ställa krav på detta. Vi får inte stirra oss 
blinda på dB-värden framtagna med beräkningsmodeller. Däremot finns goda erfarenheter 
från Saltsjöbanan att betongblock och andra bullerskydd längs rälsen dämpar buller mycket 
bra. Och då vore det dumt att inte få dit spårnära bullerdämpning från början. Det minsta 
man kan begära är att det åtminstone placeras spårnära skärmar där det byggs nya spår och 
längs de delar av spåren som kommer att förflyttas. Då kan merkostnaden hållas nere, om 
montaget görs i samband med spåruppbyggnaden. I Fisksätra - Sveriges mest tätbefolkade 
tätort - bor över 8000 människor, som då alla skulle få en bättre ljudmiljö. Därför finns 
ingen anledning att snåla med bullerdämpning, i synnerhet som kostnaden per capita blir 
låg. Spårnära skärmar skulle också dämpa bullret över vattnet och förbättra ljudmiljön även 
i Lännersta-Tollare. Ytterligare två skäl till att detaljplanen bör innehålla krav om 
bullerdämpning vid källan.” 
 
- - - - - 
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§ 33 KFKS 2020/I080 

Överlåtelse och förvärv av fastigheter vid Skurubron 
genom fastighetsreglering med Staten genom 
Trafikverket 
Ang. fastighetsreglering och ersättning för vägrätt i anslutning till Skurubron 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå överenskommelse angående fastighetsreglering och 
ersättning för vägrätt med Staten genom Trafikverket i enlighet med bilaga 1 till enheten 
för fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse daterad den 24 november 2020. 

Ärende 
Under 2007 förvärvade Nacka kommun en bostad som bestod av två mindre fastigheter, ca 
1630 kvadratmeter. Fastigheterna ligger direkt under nya Skurubron. Genom vägplanen har 
Trafikverket fått vägrätt i del av de ovannämnda fastigheterna. Trafikverket ska utge 
ersättning för den erhållna vägrätten enligt vägplanen. Trafikverket vill istället för ersättning 
byta vägrätten för Skurubron mot 22 fastigheter som Trafikverket är ägare till och 
kommunen ställer sig positiv till att byta mark genom fastighetsreglering. För kommunen är 
det en långsiktigt bra affär som innebär att den aktuella mark som ägs av kommunen byts 
mot mark som kan användas för kommunala ändamål. Värderingen av de 22 fastigheterna 
är cirka 7 miljoner kronor. I underhandsförhandling har det tillkommit ytterligare del av 
Trafikverkets fastighet Björknäs 1 :945 ca 2300 kvadratmeter som ska ingå i markbytet. 
Markbytet regleras genom en överenskommelse om fastighetsreglering. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 353 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Förslag till överenskommelse 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
- - - - - 
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§ 34 KFKS 2020/1161  

Förvärv av fastigheten Nacka Bo 1:207 genom förvärv av 
aktierna i bolaget i AB Grundstenen 167218, under 
namnändring till Boo 1:207 AB 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att ingå förslaget till överlåtelseavtal med Power 

Enterprise AB (organisationsnummer 559277-5109) avseende köp av samtliga 
aktier i bolaget Boo 1:207 AB (organisationsnummer 559277-5075) och därigenom 
förvärv av fastigheten Nacka Bo 1:207. 

2. Kommunfullmäktige ger Nacka Stadshus AB i uppdrag att genomföra köpet av 
samtliga aktier i bolaget Boo 1:207 AB. 

3. Kommunfullmäktige ger Nacka Stadshus AB ett ovillkorat aktieägartillskott på 19 
miljoner kronor för att kunna genomföra köpet.  

4. Kommunfullmäktige ger Boo 1:207 AB ett ovillkorat aktieägartillskott på 8 
miljoner kronor.  

5. Kommunfullmäktige fastställer för bolaget Boo 1:207 AB att den rörliga räntan på 
kommunkoncernkontot motsvarar vad kommunen betalar/erhåller i ränta samt en 
checkkreditlimit på 1 miljoner kronor.  

6. Kommunfullmäktige beslutar anta bolagsordning enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 21 januari 2021.  

7. Kommunfullmäktige beslutar om nedanstående styrelseledamöter och 
lekmannarevisorer.  

8. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
 

Boo 1:207 AB, styrelse 

Ledamot Parti 
Mats Gerdau M 
Gunilla Grudevall-Steen L 
Khashayar Farmanbar  S 
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Boo 1:207 AB, styrelsens ordförande, 
1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande 

Ledamot Parti 
Mats Gerdau, ordförande M 
Gunilla Grudevall-Steen, 1:e v ordf L 
Khashayar Farmanbar, 2:e v ordf S 

 

Boo 1:207 AB, lekmannarevisorer 

Lekmannarevisor Parti 
Yvonne Wessman  S 
Lars Berglund M 

 

Ärende 
Fastigheten Nacka Bo 1:207 är strategiskt belägen intill kommande trafikplats Boo och nära 
väg 222. Fastigheten är till försäljning genom köp av bolaget Boo 1:207 AB som är ägare till 
fastigheten. Fastigheten är nästan 8 000 kvadratmeter stor och ligger mellan Boovägen och 
ett bostadsområde. Fastigheten ligger inom planprogrammet för sydöstra Boo och är 
utpekad som verksamhetsområde. Bedömningen är dock att det är möjligt att pröva 
planläggning av bostäder i bakkant intill befintliga bostäder. Förvärvet av fastigheten Nacka 
Bo 1:207 är ett strategiskt fastighetsköp och beräknas efter planläggning att generera ett 
ekonomiskt överskott till kommunen även i det fall eventuella risker med köpet faller ut. 
Dessa risker bedöms främst vara latent skatt som kan utlösas vid en framtida försäljning 
och saneringskostnader. Bedömningen är att fastigheten behöver ägas fram till att 
trafikplats Boo byggs, det vill säga under en tioårsperiod. 
 
Kommunfullmäktige föreslås genom Nacka Stadshus AB förvärva bolaget Boo 1:207 AB 
för 26 miljoner kronor. Kommunen föreslås vidare att tillskjuta ett ovillkorat 
aktieägartillskott på 19 miljoner kronor till Nacka Stadshus AB för att genomföra affären. 
Bolaget Boo 1:207 AB föreslås erhålla en checkkredit på 1 miljon kronor för år 2021 och 
ett ovillkorat aktieägartillskott om 8 miljoner kronor, varav 7 miljoner ska användas för att 
reglera lån som finns upptagna i bolaget.  
 
Av föreslagen bolagsordning för bolaget Boo 1:207 AB framgår att bolaget ska äga, 
förvalta, utveckla och försälja för kommunen strategiska fastigheter och syftar till att 
säkerställa den strategiska fastighetens nyttjande ur ett stadsutvecklingsperspektiv. I 
bolagsordningen framgår att styrelsen ska bestå av tre ledamöter och att det ska vara 
maximalt två lekmannarevisorer. Dessa personer utses nu av kommunfullmäktige. För att 
representera kommunen vid bolagsstämma i bolaget Boo 1:207 AB utser kommunstyrelsen 
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ett ombud. Till den extra bolagsstämman efter tillträdet ges ombudet särskilda 
instruktioner. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 21 januari 2021 
1. Förslag till överlåtelseavtal mellan Power Enterprise AB och Nacka Stadshus AB 
2. Objektbeskrivning 
3. Bolagsordning för Boo 1:207 AB 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Sidney Holm 
(MP), Mikael Carlsson (NL) och Monica Brohede Tellström (L), bifall till förslaget från 
kommunstyrelsen. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsen – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta 
förslag.  
 
- - - - - 
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§ 35 KFKS 2021/63 

Livsmedelstaxa 2021 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar i enlighet med miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag 
med följande tillägg. 
 
”Fakturorna för 2021 års livsmedelstillsyn ska inte förfalla för betalning förrän i höst.” 

Ärende 
Den aktuella taxan är Nacka kommuns sätt att ta betalt för den kontroll och handläggning 
som behövs för att säkra att kommunens invånare får säkra livsmedel. Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden ansvarar för denna prövning och kontroll och har därför berett 
förslag till ny taxa. Enligt förslaget justeras taxan med indexuppräkning om 1,8 % vilket 
sker i linje med tidigare beslut, om att taxor ska indexregleras vid behov. Ökade kostnader 
ska i första hand åtgärdas med effektiviseringar, och indexreglering tas till först när 
effektiviseringarna inte räcker till. Inom livsmedelsområdet föreslås indexreglering av taxan 
för att bibehålla kostnadstäckning av livsmedelstillsynen och för att kommunen ska kunna 
leverera den kontroll som behövs. Regleringen behövs även för att verksamheten ska 
kunna gå över till mer effektiva och kundvänliga system, som bland annat möjliggör digitala 
e-tjänster. Justeringen innebär en höjning av timtaxan från nuvarande 1 334 kronor till 1 
358 kronor från och med den 1 januari 2021. Taxan behandlades av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden den 23 september 2020 (dnr MSN 2020/112). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 januari 2021, § 5 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 18 januari 2021 
Bilaga 1: Verksamhet miljö taxa livsmedelskontroll tjskr msn bilaga 1 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L) och 
Johan Krogh (C), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), Sidney Holm 
(MP) och Lisa Rasmussen (V), bifall till förslaget från kommunstyrelsen med ändringen att 
fakturorna för 2021 års livsmedelstillsyn inte ska förfalla för betalning förrän 2022. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Khashayar Farmanbars förslag och 
fann att kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Många företag, i synnerhet restauranger, drabbas mycket hårt av alla coronarestriktioner. 
Redan i våras, när pandemin bröt ut, var vi snabba med ett paket med omedelbara åtgärder 
för att mildra effekterna. För oss moderater är det viktigt att företagen kan överleva och att 
människor får behålla sina jobb. Våra insatser handlade om det som kommunen kan och 
får göra – anstånd med betalning av olika taxor, avgifter och hyror, att skjuta på livsmedels- 
och miljöinspektioner som inte är nödvändiga, möjlighet för restauranger att vid 
hemleverans av mat också servera vin (sk microcatering), korta kommunens betalningstid 
till leverantörer mm.  
Stefan Löfven och hans regering har fått mycket och berättigad kritik för senfärdighet och 
bristande förståelse för företagens villkor. I synnerhet restaurangbranschen protesterar 
högljutt mot att stöd som utlovades i somras ännu inte betalats ut och att regeringen inför 
nya restriktioner utan att de som drabbas får stöd under tiden.  
Nu när vi ser en andra våg och hårdare restriktioner tycker vi att det är rimligt vi gör 
ytterligare insatser från kommunens sida. I detta ärende handlar det om att företagen ska 
kunna skjuta på betalningen av avgifterna för livsmedelstillsynen. I vanliga fall skickas 
fakturorna ut i februari, men nu behöver restauranger och andra som hanterar livsmedel 
inte betala årets avgifter förrän i höst. För en vanlig restaurang kan det handla om en avgift 
på ca 9 500 kronor, mycket pengar när man nästan inte får ha några kunder. Och vi är 
beredda att vidta ytterligare åtgärder om pandemin håller i sig.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Coronapademin har lett till ett svårt läge för många restauranger och krögare. Färre 
besökare och kunder innebär lägre intäkter. Det har nu gått ett år sedan regeringen klassade 
Corona-viruset som samhällsfarligt. Den Socialdemokratiskt-ledda regeringens insatser har 
säkrat nödvändiga resurser till smittskydd, sjukvård och äldreomsorg vilket också är den 
enda satsning som Nackas politiska majoritet gjort inom, den av pandemin så hårt prövade, 
äldreomsorgen. Istället för fler anställda och bättre villkor för personalen inom välfärden 
som skulle kunna få bättre och säkrad inkomst och därmed ökad konsumtion har Nackas 
högerstyre valt att slarva bort 65 miljoner kronor i skattesänkning. Det motsvarar en halv 
dagens lunch per månad för genomsnittlige Nackabon. Problemen för många av våra 
restauranger kvarstår därmed alltjämt. Många åtgärder behöver göras. Vi socialdemokrater 
har velat köpa in lunch för hemmastuderande elever från restaurangerna, något Nackas 
moderatledda allians avfärdat. Ännu en åtgärd, om än liten, som kan förbättra för 
restauranger och krögare är därför att de åtminstone får anstånd till nästa år med 
livsmedelstaxan.” 
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Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan instämmer i S yrkande om möjlighet till uppskjuten betalning av 
livsmedelstaxan till 2022. Restauranterna är en bransch som är hårt drabbad av pandemin. 
Kommunen bör göra det den kan för att hjälpa Nackas småföretagare.” 
 
- - - - -  
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§ 36 KFKS 2019/1175 

Motion – Öppenhet i styrning 
Motion den 16 december 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att minst två personer ska finnas 
med vid ifyllande av enkäter och faktaöversyner i tävlingssammanhang. 
 
2. Kommunfullmäktige noterar, vad gäller övriga förslag i motionen, att kommunens 
styrmodell tillsammans med relevant lagstiftning inom området ger goda förutsättningar för 
en öppenhet i kommunens styrning samt sakliga och opartiska underlag. Det kan även 
noteras att alla förtroendevalda redan idag får en tidig och faktagranskad information om 
alla planer för att kunna fullgöra sina förtroendeuppdrag. I övrigt pågår ett kontinuerligt 
arbete med att utveckla den lokala demokratin genom bland annat genom val- och 
demokratinämnden. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motionen föreslås att alla enkäter och faktaöversyner som kommunen ifyller i 
tävlingssammanhang ska göras av minst två personer. Det föreslås även att samtliga partier 
får tidig och faktagranskad information om alla planer för att kunna fullgöra sitt 
oppositionsarbete. Slutligen förslås att bland annat öppenhet ska prägla Nackas styrning så 
att medborgare och opposition får drägliga villkor och att medborgarnas förtroende för 
demokratin och öppenheten ökar i Nacka. 
 
Utredningen av motionen lyfter att alla tjänstepersoner i Nacka kommun har att iaktta ett 
sakligt och opartiskt förhållningssätt i sin yrkesutövning. Detta ligger väl i linje både med 
kommunens styrmodell och relevant lagstiftning, och är en viktig del i att sakliga och 
opartiska underlag tas fram i det arbete som utförs av tjänstemannaorganisationen. Det 
bedöms inte finnas skäl till att inrätta särskilda kontrollmoment i samband med besvarande 
av enkäter. Det demokratiska oppositionsarbetet har goda förutsättningar att fullgöras då 
kommunens förtroendevalda redan idag får en tidig och faktagranskad information om alla 
planer i enlighet med gällande lagstiftning. Detta gäller för förtroendevalda inom såväl 
opposition som majoritet, och andra intresserade. Det kan även noteras att 
beslutsunderlagen tillgängliggörs då de är färdigställda och upprättade utifrån 
bestämmelserna om allmänna handlingar i offentlighets- och sekretesslagen. Det är av stor 
vikt att kommunen fortsätter att kontinuerligt arbeta med insyn, tillit och demokrati 
eftersom hela kommunens organisation arbetar på uppdrag av Nackaborna. Goda 
förutsättningar för öppenhet i styrningen av Nacka kommun ges av relevant lagstiftning 
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tillsammans med kommunens styrmodell. Del av det arbete som görs för att utveckla den 
lokala demokratin sker genom val- och demokratinämndens utökade uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 121 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, stadsledningskontorets stab och juridik- och 
kanslienheten 
Bilaga Motion - Öppenhet i styrning (NL) 

Yrkanden 
Anders Tiger (KD) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Rolf Wastesson (V) och Majvie Swärd 
(S), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Christina Ståldals förslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”I motionen och flera inlägg under debatten kommer Nackalistans företrädare med grova 
men svepande anklagelser om oegentligheter i Nacka. De ger sken av att korruption, 
otillbörlig påverkan och oegentligheter är vanligt förekommande. Genom att inte vara 
konkreta eller ens kunna presentera ett enda exempel på korrupt beteende, så 
misstänkliggör Nackalistan alla företrädare för Nacka, förtroendevalda såväl som 
tjänstemän. Ännu mer anmärkningsvärt är att de inte ens verkar vilja gå till botten med sina 
anklagelser, för då skulle de ju nämligen anmäla varje företeelse så att de kan utredas och 
beivras. Korruption är brottsligt och bör givetvis polisanmälas. Med svepande beskyllningar 
löser man inga problem, utan skadar bara tilltron i samhället och förgiftar samtalsklimatet.” 
 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Motionen andas misstänksamhet om att kommunens politiker och tjänstepersoner fuskar. 
Om det skulle uppdagas fusk så menar vi att det ska anmälas direkt.  
Utan att ha ordentligt på fötterna antyds som självklart att oegentligheter sker. Sådant spär 
på politikerföraktet, vilket i sin tur urholkar demokratin. Detta misstänkliggörande kan till 
och med vara mer skadligt för demokratin än om det skulle handla om brottslighet. 
Brottslighet hanteras av det judiciella systemet och kan sedan glömmas. Men Nackalistans 
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svepande påhopp sliter på människors tilltro till demokratin. Den kvarvarande känslan hos 
allmänheten blir att ”politiker bara fuskar och skor sig”.  
Nackalistan säger sig värna demokratin. Vi menar att ni på det här sättet undergräver den. 
Ni riskerar att skada det sköra förtroende som är det som bygger upp en demokrati. 
Anmäl fusk! Och sluta med svepande misstänkliggöranden.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi socialdemokrater är kritiska till och har flera gånger lyft fram den kultur som 
allianspartierna har skapat i Nacka kommun, som innebär att Nackabor, allmänhet och 
partierna i opposition får minimalt med information. Att viktig information hålls hemligt 
tills sista sekund sågs tydligt i samband med nedläggningen av Fisksätraskolan, den 
havererade ekonomiska kontrollen vid ombyggnaden av stadshuset och nu senast förslaget 
på nedläggning av Hästhagens förskola. Den nationellt pinsamma fadäsen med att lämna 
gravt felaktig information i syfte att vinna en miljöutmärkelse är tydligt symptom på den 
härskande kulturen i kommunen. Dock är det på sin plats att med tydlighet ta avstånd från 
tonen i motionen som i svepande ordalag och utan att presentera något konkret försöker 
sprida ogrundade misstankar om grova felaktigheter. Den politiska debatten tjänar på att 
föras med respekt, konkretion och stringens.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Öppenhet i styrning, var titeln på motionen. Brister i styrning är lika med ledningsproblem 
och inte något att allmänt skylla på personalen. Verksamhetsledning, speciellt ansvarig 
politisk ledning, skickar signaler till verksamheten där klimatet kan vara mer öppet eller 
slutet, tåla kritik och ifrågasättande eller tvärtom och vara mer av en Ja-sägarkultur. En 
politisk styrningskultur där oppositionen ibland i viktiga beslut får reda på mycket viktig 
information först via media, som i fallet fastighetsförsäljning till Rikshem. Eller i turerna 
kring Näckenbadet med påvisade felaktiga underlagsbeskrivningar, offentliga handlingar 
som inte lämnas ut utan går vidare till rättegång där Nacka döms. Ett annat fall är 
miljöenkäterna med påvisade felaktigheter som nu har fått som påföljd att ansvariga för 
miljöenkäten har utarbetat en  ”lex Nacka” för att stävja felaktigheter och  fusk (eller vad 
man väljer att kalla det) och kräva in referenser och beslutsunderlag. Nackalistan är 
optimistiska om att läget i en del tveksamma fall med god vilja och kunskap kan och bli 
bättre också inom detta område. Ett annat område är den synnerliga snålt tilldelade tiden 
och informationen till oppositionspartierna om vad som är på gång och händer i Nacka. 
Alliansen har en halvdag i veckan mot oppositions 1,5 timme i månaden och som ofta 
genomförs under stor stress från verksamheten.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet håller med motionärerna om att öppenhet, sanning, granskade fakta, god etik 
och moral ska prägla Nackas styrning så att medborgare och opposition får drägliga villkor 
och tillit till styrning. Eftersom kommunens vision är öppenhet och mångfald med en 
ambition om att vara bäst på att vara kommun borde också ingå att medborgarnas 
förtroende för demokrati och öppenhet ständigt ska öka. Däremot tycker vi att det finns en 
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trist tonalitet i motionen som tillsammans med olika insinuationer i debattinläggen, ger en 
fadd eftersmak som gör att vi i Miljöpartiet inte kan ställa oss bakom motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 37 KFKS 2019/1067 

Motion – Åtgärder för att förbättra vattenkvalitet i 
Baggensfjärden 
Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att intentionen i motionen redan är uppfyllda utifrån den 
redovisning som görs i tjänsteskrivelsen. Motionen föranleder därför inga ytterligare 
åtgärder. Kommunfullmäktige förklarar med den noteringen motionen färdigbehandlad. 

Ärendet 
Den 18 november 2019 inkom Christina Ståldal m.fl. (NL) med en motion, med förslag till 
samarbete med Värmdö kommun om flera åtgärder mot dålig vattenkvalitet i 
Baggensfjärden. 
 
Nacka och Värmdö har sedan lång tid ett samarbete om vattenkvaliteten i Baggensfjärden. 
Kommunerna har tillsammans med konsult tagit fram förslag till åtgärdsprogram för 
Baggensfjärden, med utgångspunkt från mätdata i vattenområdet och förhållandena i 
tillrinningsområdet. Enligt förslaget bedöms det möjligt att med tiden uppnå god ekologisk 
status, med hjälp av ett antal åtgärder som minskar fosforbelastningen - framförallt handlar 
det om att minska utsläpp från enskilda avlopp och dagvatten. För den kemiska statusen är 
underlaget inte tillräckligt gott för en detaljerad åtgärdsplan, vilket gör att första åtgärden 
som behövs är ny och utökad provtagning. I tillägg till det åtgärdsprogram som 
kommunerna har tagit fram kan nämnas att Nacka kommun blev ålagda enligt dom av 
mark- och miljödomstolen att senast 2023/2024 bygga ut kommunalt VA i hela sydöstra 
Boos kustområde, vilket är avgörande för att snabbt förbättra vattenkvaliteten. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedöms att intentionerna i motionen redan är uppfyllda och 
motionen kan därmed anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 156 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen 
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Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M) och Martin 
Sääf (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan är nöjd med det beslut och den beskrivning som finns i tjänstehandlingen vad 
gäller ambitioner för utbyggnaden av rening av VA-systemen längs Nackas kust, samarbete 
med Värmdö kommun angående bl a utsläpp av miljöfarligt industriavfall i vattnet vid 
viken i Gustavsberg mm. Tyvärr måste också mer insatser göras för att rena ett av världens 
mest nedsmutsade hav där Baggensfjärden är en del.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill här som i andra sammanhang betona den kommunalekonomiska 
vikten av samordning i kommunala investeringar, för att inte investeringar onödigtvis ska 
överlappa varandra verksamhetsmässigt, eller göra varandra obehövliga eller mindre 
verkningsfulla. Konkret, i detta ärende, innebär denna syn att Sverigedemokraterna vill 
avvisa motionen just då den föreslagna investeringen verksamhetsmässigt överlappas av en 
annan investering som Mark- och miljödomstolen i Nacka sredan 25 september har 
beslutat att Nacka kommun ska genomföra: uppbyggnaden av en ny VA-anläggning i 
sydöstra Boo.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Förutom att det är en väldigt angelägen motion så visar den också på något än viktigare. 
När det gäller klimat & miljöfrågor så stannar inte ansvaret vid kommungränsen. Vi både 
påverkar och påverkas av vad som händer i våra grannkommuner, våra grannländer och på 
andra sidan jordklotet. Förhoppningsvis får den här motionen kommunen att tänka till och 
fundera över andra områden där ett kommunöverskridande samarbete skulle behövas, till 
exempel den gröna kilen mellan Nacka och Tyresö.” 
 
- - - - - 
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§ 38 KFKS 2019/1071 

Motion – Fritidsgårdarnas öppettider helgdagar och lov 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som bedöms uppfylla de 
angivna behoven i motionen. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska ge extra stöd till 
fritidsgårdarna för att säkerställa att de ska kunna hålla öppet under helgdagar och lov. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående öppettider av fritidsgårdar. 
Till följd av detta föreslås Kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
bedöms uppfylla de angivna behoven i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 157 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 28 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 31 mars 2020 
Motionen 

Yrkanden 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Ella Tegsten (S) och Bosse Ståldal 
(NL), bifall till motionen. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane (MP), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Holmqvists förslag och fann 
att kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Fredrik Holmqvist reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Under sommaren stänger många kontor. 2020 har de som kunnat har istället åkt ut till sitt 
sommarnöje. Hela samhället stannade dock inte av. På ICA arbetade man fortfarande 
samma öppettider, på sjukhusen var det högt tryck öppet trots att solen gassar. För 
visstidsanställda och arbetslösa är sommaren en möjlighet att få arbeta extra timmar eller 
hoppa på ett vikariat. Det betyder att många familjer har stannat hemma hela sommaren. 
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Det gäller inte bara en sommar präglad av pandemi, utan även somrar utan 
reserestriktioner. 
Även om mamma och pappa jobbar helger och lov har barnen rätt till en meningsfull fritid. 
Det är det behovet vi begär att Nacka tillgodoser genom spännande och varierade program. 
Just helg- och lovöppet efterfrågas som extra viktiga av unga själva, särskilt av de som inte 
är föreningsaktiva.  
Alliansen hoppas att privatiserade fritidsgårdar genom en kvantitativ finansieringsmodell, 
dvs att ”fler kunder (alltså barn) ger mer cash”, kommer resultera i helg- och lovöppna 
fritidsgårdar. I biblioteksprivatiseringen visade den kvantitativa finansieringsmodellen att 
det kommunala stödet i högre utsträckning gick till bibliotek i välbeställda områden och att 
utbudet blev mer kommersiellt.  
Inget talar för att marknadiseringen av Fritidsgårdarna samtidigt som de åläggs ett 
sparbeting om två miljoner kommer bidra till trygghet och jämlikare fritid för barn och 
unga. Tvärtom.” 

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Tjänsteskrivelsen säger att det redan pågår ett arbete som uppfyller behoven i motionen. I 
ramarna för upphandling av fritidsgårdar kan vi dock inte se att det ställs krav på att hålla 
öppet på lov. Under sammanträdet påpekade nämndes ordförande att den kvantitativa 
finansieringsmodell som majoriteten beslutat om (det vill säga att de upphandlade 
fritidsgårdarna delvis kommer att få betalt baserat på prestation) sannolikt kommer att 
motivera dem att ha generösa öppettider även på lov. Det är något vi i Socialdemokraterna 
ställer oss frågande till, inte minst eftersom upphandlingen av fritidsgårdarna delvis syftar 
till att möta besparingskrav.” 
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Motionens intentioner stämmer väl överens med Nackalistans ståndpunkt, senast i vårt 
förslag till budget för kommunen under 2020. Det är fullt möjligt att prioritera 
öppethållande under helger och lov i upphandlingarna och de extra stöd till detta.” 
 
- - - - -  
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§ 39 KFKS 2019/1088 

Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att antalet fritidsgårdar som finns i kommunen bedöms vara 
tillräckligt. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna ser möjligheten att genom att fritidsgårdar finns i bostadsområdena ökar 
även chansen för högre närvaro och föreslår därför att kommunen ska etablera 
fritidsgårdar i alla större bostadsområden i kommunen där de idag saknas. I Nacka finns 
idag sju fritidsgårdar spridda i alla kommundelar. Ungdomar i olika större 
bostadsområden har redan idag möjlighet att delta i den verksamhet som bedrivs i 
kommunens fritidsgårdar. 
 
I dagsläget planeras för en upphandling av driften av kommunens fritidsgårdar. Den 
kommer att utannonseras under våren 2020. Befintliga fritidsgårdar ingår i 
upphandlingen och av fritidsnämndens beslut om ramar och förutsättningar för 
upphandlingen framgår att öppettiderna ska utökas och även möjligheter till innovation 
och riktad verksamhet för olika målgrupper kommer att förbättras. Sammantaget bedöms 
kommunens nuvarande fritidsgårdar som erbjuder verksamhet till alla kommundelar 
vara tillräckligt för att tillgodose Nackabornas behov. Motionen anses därmed vara 
färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 158 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 30 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden, från kultur- och fritidsenheten daterad 
den 26 februari 2020 
Bilaga 3 Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka 

Yrkanden 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Ella Tegsten (S) och Bosse Ståldal 
(NL), bifall till motionen. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane (MP), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Holmqvists förslag och fann 
att kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Fredrik Holmqvist reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”För Vänsterpartiet är det viktigt att det i stadsbygget tas hänsyn till boendes och 
tillflyttandes behov av kultur- och fritidsaktiviteter. Kommunens tjänstemän har i 
Fritidsnämndens kapacitetsutredning från 2016 uppmärksammat att nuvarande kapacitet 
bör öka och att det kommer behövas två ytterligare fritidsgårdar. Det gäller till exempel 
nybyggda områden som Kvarnholmen. Kapacitetsutredningen slår fast att det är avgörande 
att Fritidsgårdarna är tillgängliga för ungdomarna. 
Barn och unga har rätt till fritidsaktiviteter i sitt närområde där vuxennärvaron finns. Det är 
också något som unga själva påpekar. Alla har inte råd med busskort eller kan bli skjutsade 
i bil. Öppna mötesplatser med stort utbud av olika aktiviteter innebär att olika typer av 
ungdomsgrupper kan mötas. 
När Alliansen sänker kommunalskatten genom att skära ner på trygghetsskapande 
verksamheter som fritidsgårdar och träffpunkter skapar de ökad ojämlikhet och oro bland 
Nackas barn och ungdomar. Att planera fritidsgårdar utifrån närhetsprincipen istället för att 
ålägga dem sparkrav bidrar till mer ett levande samhälle.” 

Protokollsanteckningar 
Bosse Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det finns absolut behov av fler fritidsgårdar i Nacka i framtiden. Kommunen kan till att 
börja med undersöka behovet på Kvarnholmen som fullt utbyggt kommer ha lika många 
invånare som Älta, Fisksätra och Orminge. Fritidsgårdarna borde kunna utvecklas till 
växthus för ungas förmåga att driva verksamheter av egen kraft. Eftersom fritidsgårdar är 
ett slags kulturhus för unga finns stora möjligheter att samverka med kulturhusen i 
gemensamma lokaler.” 
 
- - - - - 
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§ 40 KFKS 2019/ I 084 

Motion – Kommunalt anställda fritids- och idrottsledare 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom de krav som ställs i 
upphandlingen av fritidsgårdarna bedöms uppfylla de behov som anges i motionen samt till 
följd av att kommunalt anställda ledare i idrottsföreningar inte bedöms vara genomförbart 
inom befintlig budget. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska bidra med kommunalt 
anställda fritids- och idrottsledare till fritidsgårdar och idrottsföreningar. De uttrycker även 
i sin motion att dessa ledare bör åta sig att göra extra insatser för att nå ut till barn och 
ungdomar som självmant inte söker sig till aktiviteter utanför skolan. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående fritidsgårdar. 
Angående förslaget att kommunen även bör bidra med kommunalt anställda idrottsledare 
till idrottsföreningar bedömer enheten att en sådan satsning dels skulle kräva överväganden 
från fall till fall samt inte är möjlig att genomföra inom befintliga budgetramar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 159  
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 30 mars 2020 
Motionen 

Yrkanden 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade bifall till motionen. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal (NL) och Lisskulla 
Zayane (MP), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Holmqvists förslag och fann 
att kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
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Reservationer 
Fredrik Holmqvist reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Fritidsgårdarna är enligt demokratiutredningen ”Låt fler forma framtiden!” en viktig arena 
i det lokala samhället, som fångar upp grupper av unga som inte finns representerade i 
föreningslivet i samma utsträckning som andra. Det gör dem bland annat till en viktig plats 
för ungas möjligheter till organisering och kunskap om de demokratiska processerna.  
Tyvärr är tillgången till fritidsaktiviteter ojämlik. På 1970- och 80-talen finansierades och 
organiserades barn och ungas fritid till stor del av samhället och föreningslivet. I dag 
finansieras aktiviteter i högre grad av familjerna. Fritidsaktiviteter har blivit en allt tydligare 
klassmarkör, som i stället för att minska ojämlikheter – ökar dem. 
Många ungdomar deltar inte i organiserad verksamhet alls. Det är otroligt svårt för 
fritidsverksamheterna att nå dem. Samhället har mycket att vinna på att fånga upp 
ungdomar som inte självmant söker sig till aktiviteter. 
Vänsterpartiets förslag om uppsökande insatser genom kommunala fritids- och 
idrottsledare ger fler tillgång till en meningsfull och utvecklande fritid. Vi beklagar att 
uppsökande insatser inte var ett krav vid upphandlingen. Det leder till att de barn som är 
utanför kommer fortsätta vara utanför.” 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna vill föra till protokollet att vi tycker att det är en bra idé ha 
idrottsledare anställda vid våra fritidsgårdar. Vi ser dock inte hur motionens förslag ska gå 
att genomföra då Alliansen beslutat att privatisera kommunens fritidsgårdar. I ramarna för 
upphandling av desamma ställs inte krav på anställda idrottsledare. En av anledningarna till 
att Socialdemokraterna är emot vinstdrivande aktörer av fritidsgårdarna är just den 
minskade möjligheten för kommunen att ställa kvalitetskrav utan att det blir 
kostnadsdrivande.” 
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det kan vara mycket berikande att kommun och föreningar samarbetar och det finns goda 
exempel på det i Nacka. Men att fritidsledarna måste vara kommunalt anställda blir en 
onödig begränsning. Snarare kan det vara mycket värdefullt att kommunen vid behov ger 
föreningar stöd till att anställa fritidsledare.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”SD Nacka anser att även om det inte är möjligt att begära belastningsregisterutdrag för 
dessa personalkategorier, så måste deras bakgrund kontrolleras på annat sätt och personer 
med kriminell bakgrund hindras att jobba i dessa befattningar med våra barn och 
ungdomar. Personer som begår grövre brott under anställning skall anses icke lämpliga i sin 
yrkesroll och ska skiljas från tjänsten.” 
 
- - - - - 
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§ 41 KFKS 2019/ I 082 

Motion – Cykelsatsningar 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist M har lämnat en motion med 
förslag om att kommunen bör satsa ytterligare på åtgärder för att öka cyklingen. Delvis 
behövs mätningar och uppföljningar för att kunna genomföra ett strategiskt arbete, och 
därför föreslås periodiska resvaneundersökningar att utföras. I Nackas cykelstrategi 
omnämns både lånecykelstrategi och cykelservicestation, som dock inte är åtgärdade. 
Motionärerna föreslår därför att dessa två åtgärder inrättas, samt efterlyser även en satsning 
på aktiviteter för att öka rekreations- och motionscykling hos barn, vuxna och äldre. 
Då inrättandet av en cykelstation samt satsningar på aktiviteter för att öka rekreations- och 
motionscykling inte ligger i kommunens uppdrag bör motionen avslås. Det noteras även att 
kommunen redan genomför och tar del av relevanta trafikmätningar samt bevakar 
diskussionerna inom regionen avseende satsningar på lånecykelsystem. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 160  
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Motion - Cykelsatsningar M 
Bilaga 2. Tjänsteskrivelse från trafikenheten daterad den 25 februari 2020, NTN 2019 /286 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 24 mars 2020, § 46 
 
- - - - - 
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§ 42 KFKS 2019/ I 069 

Motion – Idéstudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel 
Motion den 18 november 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en idestudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel. Vägavsnittet som avses är från i höjd med Vikdalsgränd till i höjd 
med Finntorp eller Alphyddan, en sträcka på 1 500 - 2 000 meter. Vid kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott sammanträde den 18 februari 2020 beslutades att återremittera 
ärendet för ytterligare bedömning av kostnadsläget. Enheten för strategisk stadsutveckling 
har därför gjort en övergripande bedömning av vad ett tunnelförslag skulle kunna kosta. 
 
Det är sannolikt att kostnaderna för att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel kraftigt 
kommer överskrida de angivna kostnaderna i motionsförslaget. Kostnaden för 
Värmdöleden i tunnel uppskattas till mellan 3 och 4 miljarder kronor. I nuläget visar 
prognoser på att det generellt är en stor utmaning att nå målet om en 
stadsutvecklingsekonomi i balans till 2030 och kommunens långsiktiga ekonomi. Möjliga 
intäkter från främst markförsäljning för bostäder som beskrivs i motionsförslaget bedöms 
inte kunna täcka kostnaderna för tunnelprojektet, även om en hög exploateringsgrad 
föreslås. Motionärerna beskriver nyttar av att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel. Det 
skulle möjliggöra en tystare och trevligare stadsmiljö, skapa ytor för idrottsändamål samt 
naturmark och ytterligare stadsbebyggelse. Trots potentiella nyttar bedöms de höga 
kostnaderna och osäkerheterna kopplat till ett projekt av denna dignitet vara så stora att det 
i nuläget inte motiverar att initiera en idestudie. Med hänsyn till ovan nämnda 
omständigheter föreslås kommunfullmäktige att besluta att avslå förslaget i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 163  
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 29 april 2020 
Motion – Idéstudie om en tunnel för delar av Värmdöleden 
 
- - - - -  
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§ 43 KFKS 2020/69 

Motion – Behåll och utveckla Naturskolan 
Motion den 27 januari 2020 från Victor Ellström m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
 
Mot bakgrund av detta beslut har Viktor Ellström m.fl. från Socialdemokraterna 
inkommit med en motion om att behålla och utveckla Naturskolan. I motionen föreslås 
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att säkerställa Naturskolans verksamhet och får 
uppdrag att utreda möjligheterna till partnerskap och samarbete med andra aktörer. 
 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes 
i samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besöker Naturskolan och att behovet 
i större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
 
Dialog har också förts med Välfärd samhällsservice om ett möjligt övertagande eller 
partnerskap. Bedömningen från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte 
har möjlighet att utveckla och driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi med de 
förutsättningar som erbjuds. 
 
Den sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller 
incitament att driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 164 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 14 april 2020 
Bilaga: Motion - Behåll och utveckla Naturskolan (S) 
 
- - - - - 
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§ 44 KFKS 2020/327 

Motion – Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet 
i Velamsund 
Motion den 20 april 2020 från Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
Mot bakgrund av detta beslut har motionärerna från Miljöpartiet inkommit med en motion 
om att låta Naturskolan fortsätta sin verksamhet i Velamsund. I motionen föreslås att 
Naturskolan får fortsätta med sin verksamhet i Velamsund samt att Naturskolan ska drivas 
inom ramen för Välfärd samhällsservice. 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkom att intresset var mycket lågt 
bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes i 
samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan var låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besökte Naturskolan och att behovet i 
större utsträckning tillgodosågs i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
Välfärd samhällsservice bedömer att produktionsområdet inte har bättre förutsättningar än 
Välfärd skola att kunna driva en naturskola med budget i balans. Ett uppdrag att driva 
naturskolan skulle därmed innebära en förlustaffår som då skulle behöva finansieras av 
andra verksamheter inom produktionsområdet. 
 
Naturskolan avvecklades 31 juli 2020. 
 
Den sammantagna bedömningen är att det varken fanns kapacitet eller incitament att driva 
Naturskolan vidare. Motionens förslag bör mot bakgrund av detta avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 247 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och Välfärd samhällsservice, daterad den 21 augusti 
2020 
Bilaga 1 Motion - Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet i Velamsund (MP) 
 
- - - - -  
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§ 45 KFKS 2020/71 

Motion – Minska fallolyckorna bland äldre 
Motion den 27 januari 2020 av Khashqyar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att en individbaserad uppföljning 
ska göras för att utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som görs i 
kommunen samt att kommunen tar fram en nollvision där kostnadseffektiva 
fallförebyggande åtgärder presenteras. Äldrenämnden har berett ärendet och lämnat 
synpunkter på motionen utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Huvudmannaansvaret för fallprevention är delat. Region Stockholm har ansvar för 
fallförebyggande åtgärder i ordinärt boende. Nacka kommun bedriver fallförebyggande 
insatser inom det kommunala hälso- och sjukvårdsområdet och även delvis inom Region 
Stockholms ansvarsområde. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott instämmer i vikten av att kommunen bedriver ett aktivt 
fallförebyggande arbete. Utvecklingsområden som planeras att genomföras är bland annat 
uppföljning av fallprevention på individnivå, kompetensutveckling inom fallprevention hos 
såväl handläggare som anordnare samt en översyn av de specifika kundvalsvillkoren. 
 
Redan idag görs flera insatser för att förebygga fallolyckor, genom att möjliggöra för 
seniorer att ta del av hälsofrämjande aktiviteter såsom qigong, balansskola och 90- 
plusgympa. I den offentliga miljön prioriterar kommunen vinterväghållning av gångbanor 
för gator och vägar för att bl.a. förebygga fallskador. Kommunen delar sedan flera år även 
ut broddar kostnadsfritt. Nacka kommun driver även på för att i samverkan med Region 
Stockholm öka det fallförebyggande arbetet och på sikt reducera antalet fallolyckor. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedömer kommunstyrelsens arbetsutskott att det pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen och att motionen därmed 
kan anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 183 
Stadsledningskontoret och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020 § 20 inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen  
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§ 46 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar och Andreas Falk (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen handlar om att starta ett projekt med fältassistenter i Nacka. Det som beskrivs i 
motionen görs redan idag i stor utsträckning av Ungdomsteamet och Polarna Nacka. 
Ungdomsteamet har år 2020 fem anställda ungdomssamordnare med erforderlig 
utbildningsbakgrund som socionom och motsvarande socialpedagog. 
Ungdomssamordnarna bedriver arbete i skolor, och i samverkan med andra aktörer såsom 
fritidsgårdar, nattvandrare, socialtjänst, polis och skola. Polarna Nacka är den del av 
verksamheten som är utåtriktat fältarbetet på kvällar och helger där ungdomssamornarna 
arbetar tillsammans med polarungdomar i åldern 17-19 år. Ungdomssamordnarna har 
anmälningsskyldighet när de får kännedom om att barn riskerar att fara illa och samarbetar 
nära med socialtjänstens myndighet i pågående ärenden exempelvis genom SSPF (Skola 
Socialtjänst Polis Fritid) för ungdomar i riskzon kriminalitet. Motionen synliggör ett behov 
av att tydligare kommunicera ut vilket arbete som kommunen bedriver så att det blir tydligt 
för medborgare och folkvalda vilket förebyggande arbete som görs och vilka aktörer som 
gör vad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 184  
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Fältassistenter i Nacka 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 17 december 2019 § 158, inkl. 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
35, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 47 KFKS 2019/ I 080 

Motion – Återinför fältassistenter 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Västerpartiet föreslår att kommunen ska återinföra fältassistenter. De vill att 
fältassistenterna skall ha ett självständigt uppsökande uppdrag och vara ett stöd för barn 
och ungdomar som har särskilt behov av stöd på fritiden. 
I Nacka kommun driver Välfärd samhällsservice, fältverksamhet i form av Ungdomsteamet 
och Polarna Nacka på uppdrag av socialnämnden, med finansiering från socialnämnden 
och trygghetspaketet. 
Ungdomssamordnarna i ungdomsteamet motsvarar vad många andra kommuner kallar 
fältassistenter. De arbetar i ungdomsteamet med förebyggande arbete på dagtid. På 
helgkvällar och vissa vardagskvällar arbetar de uppsökande med konceptet Polarna. Arbetet 
sker i samverkan med andra aktörer. Genom ungdomsteamets arbete uppfylls en del av 
förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 185 
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Återinför fältassistenter 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 30, inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
36, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 48 KFKS 2019/1094 

Motion – Gatuparkering och parkeringstal vid 
nybyggnation 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att ingen kantstensparkering på gator i anslutning till nybyggnation 
planeras inom projekten och att endast krav på parkeringsplats för servicefordon och 
hemtjänst ställs. Vidare föreslås att dagens regelverk för parkeringstal vid nybyggnation 
upphävs. 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020. Det har 
uppmärksammats att dokumentet som föreslås upphävas, felaktigt har benämnts 
Rekommenderade parkeringstal i Nacka (2013). Dokumentets rätta namn är 
Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka kommun (2014). I 
denna tjänsteskrivelse anges korrekt namn på dokumentets namn genomgående. 
Enheten för strategisk stadsutveckling föreslår, i linje med miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens beslut, att kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige: 
- att avslå yrkandet om att ingen kantstensparkering på gator i anslutning till nybyggnation 
planeras inom projekten eftersom kantstensparkering, eller angöring, behövs för att 
säkerställa de lagkrav som ställs och möjliggöra för det gatuliv kommunen önskar uppnå. 
- att avslå yrkandet att endast krav på parkeringsplats för servicefordon och hemtjänst 
ställs. 
- att delvis bifalla yrkandet att dagens regelverk för parkeringstal vid nybyggnation upphävs 
genom beslut om att upphäva Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i 
Nacka kommun (2014). 
Motiven till att upphäva Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka 
kommun (2014) är att ett mer kostnadseffektivt byggande kan uppnås samt uppfyllelse av 
Nackas övergripande mål om hållbart resande. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 208 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 26 maj 2020 
Bilaga 1 Motion från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) den 18 november 
2019 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 
inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka kommun 
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(2014) 
Bilaga 4 Rekommenderade parkeringstal för bostäder i Nacka (2016) 
 
- - - - - 
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§ 49 KFKS 2019/925 

Motion – Pollineringsplan för Västra Sicklaön 
Motion den 7 oktober 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en pollineringsplan för Västra Sicklaön. 
Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020 (Dnr NTN 
2019 /231). Natur- och trafiknämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
förslaget i motionen och uppdra åt natur- och trafiknämnden att i arbetet med mål och 
budget för 2021 ta fram kostnads- och ambitionsnivåer för framtagande av en 
pollineringsplan. 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i vikten av att beakta frågan om 
pollinerande insekter, men anser att frågan om pollinering bör ses i ett helhetsperspektiv 
tillsammans med andra underlag inom arbetet med biologisk mångfald. Det finns mål om 
biologisk mångfald i flera av kommunens styrdokument, och ur ett ekonomiskt perspektiv 
är det viktigt att göra en avvägning av att använda befintliga verktyg gentemot att ta fram 
nya underlag. Enheten bedömer att de befintliga verktyg som finns ska användas för att 
styra mot de mål som kommunen fastställt i miljöprogrammet. Sammantaget föreslår 
enheten därför att kommunfullmäktige noterar att arbetet med pollinering ingår i 
kommunens samlade arbete med biologisk mångfald och att natur- och trafiknämnden i 
arbetet med mål och budget för 2021 kommer att göra en samlad avvägning av vilka av 
nämndens åtgärder som ska prioriteras. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 209 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling, 
daterad den 10 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020, § 6 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse, beslutsunderlag till natur- och trafiknämnden den 28 januari 
2020 
Bilaga 3 Motion -Pollineringsplan för Västra Sicklaön (MP) 
 
- - - - -  
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§ 50 KFKS 2019/I093 

Motion – Avsluta Konsten att skapa stad 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) föreslås 
att kommunen omedelbart avslutar Konsten att skapa stad samt att ansvaret för konst och 
kultur i det offentliga rummet återförs till kulturnämnden då motionärerna anser att 
programmet begränsar den konstnärliga friheten och styr innehållet i den offentligt 
finansierade konsten. 
Ärendet behandlades i kulturnämnden den 26 maj 2020. Kulturnämnden har föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå förslagen i motionen eftersom vare sig Program fiir 
konst och kultur i det offentliga rummet eller modellen Konsten att skapa stad innefattar 
krav gällande vad offentlig konst ska innehålla. Programmet eller modellen innehåller inte 
heller några övriga begränsningar av den konstnärliga friheten. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i kulturnämndens förslag till beslut föreslår därför att motionen 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 210 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 5 augusti 2020 
Bilaga 1 Motion från av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 maj 2020 
Bilaga 4 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
 
- - - - - 
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§ 51 KFKS 2019/ I083 

Motion – Spontan- och deltagarkultur 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun utreder förutsättningarna för spontan- och 
deltagarkultur, ur ungas och ur kulturutövares perspektiv samt att återkomma med förslag 
hur Nacka kan förenkla för och tillgängliggöra spontan- och deltagarkulturen. 
Inom ramen för kulturnämndens ansvarsområden görs insatser för att skapa möjligheter till 
spontan kultur. I planeringen av nya lokaler bedöms möjligheter att kunna nyttja 
utomhusytor som ligger i direkt anslutning till framtida bibliotek och kulturhus. 
I yttranden för detaljplaner ger kulturnämnden förslag att utreda till exempel 
utomhusscener och dansbanor där det kan vara lämpligt. Evenemang i det offentliga 
rummet, i parker eller på andra platser, kräver polistillstånd och handläggning inom 
kommunen, vilket kräver god framförhållning. Samverkan sker för att förenkla 
handläggningen av olika tillstånd. 
Det finns öppen, avgiftsfri kulturskola för alla barn och ungdomar från 7 - 20 år och 
genom stipendiet Peng Direkt ges ungdomar mellan 13 - 20 år möjlighet att arrangera egna 
kulturevenemang. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 211 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 24 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 4 maj 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 52 KFKS 2019/ I 066 

Motion – Satsningar på skolbibliotek och 
skolbibliotekarier 
Motion den 18 november 2019 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nackas skolor ska ha ett väl fungerande skolbibliotek med en 
kompetent skolbibliotekarie och att skolorna ska ges extra pengar för att genomföra detta. 
Regeringen har tillsatt en särskild utredare med uppdrag att föreslå åtgärder för att stärka 
skolbiblioteken i syfte att ge alla elever likvärdig tillgång till skolbibliotek, (Stärkta 
skolbibliotek och läromedel, U 2019:04). I uppdraget ingår även att utreda och föreslå 
åtgärder för att öka tillgången till skolbibliotek och utbildade skolbibliotekarier. Uppdraget 
ska redovisas den 30 november 2020. 
 
Utbildningsnämnden har berett motionen och noterade för egen del att kommunala och 
fristående huvudmän har ansvar för elevers tillgång till skolbibliotek. Utbildningsnämnden 
föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det pågår ett utredningsarbete på 
uppdrag av regeringen som kan komma att påverka skollagen gällande motionärernas 
förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 212 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden, daterad 13 maj 2020 § 25 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten, daterad den 21 februari 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
 
  



 
93 (129) 

 1 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 53 KFKS 2020/70 

Motion – Återuppta kommunaliseringen av 
hemsjukvården 
Motion den 27 januari 2020 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ställer sig bakom en kommunalisering av 
hemsjukvården, att kommunstyrelsen ges i uppdrag att lyfta frågan gentemot Storsthlm och 
Region Stockholm samt att Nacka kommuns ambition ska vara att kommunaliseringen, och 
den skatteväxling som är en följd av denna, ska vara genomförd senast den 1 januari 2022. 
Socialnämnden och äldrenämnden har berett ärendet utifrån respektive nämnds 
ansvarsområde. Båda nämnderna ställer sig positiva till första att-satsen i motionen, men 
föreslår att den andra och tredje att-satsen avslås. 
Stadsledningskontoret instämmer i socialnämndens och äldrenämndens förslag att bifalla 
den första att-satsen i motionen. Däremot bedömer stadsledningskontoret att även den 
andra att-satsen bör bifallas, då det utifrån medborgarperspektivet finns anledning att 
aktualisera frågan på nytt. Region Stockholm är den enda regionen i landet som fortfarande 
inte överlåtit ansvaret för hemsjukvården till kommunerna. Avseende den tredje att-satsen 
bedömer stadsledningskontoret att det är svårt att fastställa ett specifikt datum för när 
kommunaliseringen ska vara genomförd och föreslår därför att denna att-sats avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 213 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 24 
juni 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 16 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 17 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
  



 
94 (129) 

 1 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 54 KFKS 2019/ I 064 

Motion – Föräldralediga fritidspolitikers barns vistelsetid 
på förskola och fritidshem 
Motion den 18 november 2019 av Khashayar Farmanbar mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att föräldralediga politiskt förtroendevalda ska kunna välja att istället 
för barnpassningscheckar få rätt till utökade vistelsetimmar dagtid på förskola och 
fritidshem för att kunna närvara på formella politiska möten i kommunen. Om 
föräldralediga politiskt förtroendevalda ska ges möjlighet att utöka antalet timmar i 
förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem för sina barn så behöver förtroendeuppdrag 
inom politiken likställas med förvärvsarbete, vilket i nuläget inte är i enlighet med 
skollagen. Det är också tveksamt att behandla politiska förtroendeuppdrag annorlunda än 
andra förtroendeuppdrag och det skulle kunna innebära att kommunen inte behandlar 
medborgare likvärdigt. Det finns med gällande regelverk redan möjligheter att förlägga 
barns vistelsetid i förskola och fritidshem till tid då man som föräldraledig politiker har 
politiska möten på dagtid. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 214 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 4 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 13 maj 2020, § 27 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 55 KFKS 2019/927 

Motion – Dokumentation av Nackas miljöer 
Motion den 7 oktober 2019 av Christina Ståldal med flera (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Christina Ståldal med flera (NL) föreslår att kommunfullmäktige beslutar att utreda 
förutsättningarna för att göra en mer heltäckande dokumentation av Nackas miljöer i de 
områden där stadsbyggnation ska äga rum. I motionen nämns olika områden som bör 
prioriteras. 
 
Av utredningen av motionen framgår att det finns goda förutsättningar för kommunen att 
kunna dokumentera de miljöer som kommer påverkas av stadsutvecklingen. Exempelvis 
kan kommunens lokalhistoriska arkiv utgöra en utgångspunkt för detta fortsatta arbete 
inom området. Det kan noteras att ett samspel i frågan om avseende kulturmiljöfrågor 
redan pågår mellan berörda enheter i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 243 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämndens den 26 maj 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse och underliggande handlingar 
 
- - - - - 
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§ 56 KFKS 2019/1172 

Motion – Firande av hundra års demokrati 
Motion den 16 december 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 16 december 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att Nacka 
kommun i stadshuset genomför lämplig utställning av Riksdagens firande "Ja, Må den leva! 
Demokratin uti hundrade år" samt uppmuntrar kommunens verksamheter att delta i 
firandet. 
Ärendet behandlades i val- och demokratinämnden den 7 september 2020. Val- och 
demokratinämnden har föreslagit kommunfullmäktige att bifalla motionens förslag på så 
sätt att val- och demokratinämnden och kommunfullmäktige får i uppdrag att anordna en 
affischutställning i stadshuset under våren 2021. Val- och demokratinämnden föreslås 
också få i uppdrag att informera kommunens skolor och verksamheter om det 
studiematerial som riksdagen tagit fram. Stadsledningskontoret instämmer i val- och 
demokratinämndens förslag om att bifalla motionens förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 245 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 9 
september 2020 
Bilaga 1 Motion från Khashayar Farmanbar (S) med flera - Ja, må den leva! 
Demokratin uti hundrade år. 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 7 september 2020, 
inkl tjänsteskrivelse. 
 
- - - - - 
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§ 57 KFKS 2019/ I 078 

Motion – Utredning och kartläggning om programmet 
för konst och kultur i det offentliga rummet 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna anser att Nackas kulturliv och offentliga konst begränsas av följande tre 
faktorer; yttre hot från extremister, kommersiella intressen samt tjänstepersoner och 
politiker som vill styra konstens innehåll för att påverka opinionen. Därför föreslår 
motionärerna en kartläggning av sårbarheten för yttre hot mot kommunens bibliotek och 
kulturhus, samt konstprogrammets förutsättningar för konstnärlig frihet. 
 
År 2016 antog kommunfullmäktige en strategi mot våldsbejakande extremism och extremt 
våld, som gäller för all kommunalt finansierad verksamhet. Enligt strategin ska arbetet mot 
våld bygga på samverkan inom kommunen och med andra aktörer i samhället, exempelvis 
polis och civilsamhälle. Kommunen har även tagit fram en rutin gällande arbetet mot 
våldsbejakande extremism och extremt våld. Ar 2018 antogs "Program för konst och kultur 
i det offentliga rummet". Programmet anger inte några krav gällande vad offentlig konst i 
Nacka ska innehålla, och inte heller några övriga begränsningar av den konstnärliga 
friheten. Nacka kommun har, i likhet med många andra kommuner, en lång tradition av 
samverkan med bland annat byggherrar och fastighetsägare gällande produktion av konst i 
det offentliga rummet. Bedömningen är att dessa samarbeten genom åren inte har inverkat 
negativt på konstens kvalitet, eller begränsat den konstnärliga friheten utifrån kommersiella  
eller politiska påtryckningar. Mot bakgrund av ovan föreslås att förslagen 1 och 2 i 
motionen avslås. 
 
Tanken med Wall Street Nacka var att skapa en positiv, inbjudande och trygg känsla. 
Stadsledningskontoret kan inte se att det skulle ha funnits en ambition eller vilja att styra 
det konstnärliga uttrycket. Stadsledningskontoret välkomnar den utvärdering av 
"Programmet för konst och kultur i det offentliga rummet" som ska ske i samband med 
mandatperiodens slut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 267 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 22 
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september 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 22 september 2020, § 44, inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Strategi mot vålds bejakande extremism och extremt våld 
Bilaga 3 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
Bilaga 4 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 58 KFKS 2020/202 

Motion – Ändrad inriktning på Nacka bygger stad 
Motion den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson mfl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson (V) föreslås att ett omtag av projektet 
"Nacka bygger stad" görs med inriktning att huvuddelen av alla bostäderna som byggs ska 
utgöras av hyresbostäder, att Nackas markpolitik ändras, att den tänkta byggnationen i 
Ryssbergen helt utgår och att nödvändiga infrastrukturprojekt inte bromsas mer än vad 
som direkt orsakas av tunnelbanans försening samt att utbyggnad av fotbollsplaner och 
andra idrottsytor ges företräde. 
 
Hur kommunen ska använda sitt markinnehav framgår av "Program för markanvändning 
med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal". Enheten för strategisk 
stadsutveckling konstaterar att för att målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans ska 
nås utgör intäkter från markförsäljningar en grundläggande förutsättning. Att göra större 
avsteg från principen om marknadsmässigt pris och nuvarande målsättningen kring 
hyresbostäder får direkta effekter på kommunens förutsättningar att uppnå målet. 
 
Ryssbergen är en del av centrala Nackas utveckling och ingår i genomförandeplanen för 
Nacka stad. Det finns politiska beslut om pågående detaljplanering av Ryssbergen och 
detaljplanen var på samråd sommaren 2018. Förskjutningen i tidplanen av tunnelbanans 
utbyggnad får konsekvenser för genomförandet av vissa projekt. Vad gäller 
trafikinfrastruktur påverkas den framtida bussterminalen som är beroende av tunnelbanans 
driftstart. Utbyggnaden av teknisk infrastruktur görs i takt med stadsutvecklingen på västra 
Sicklaön.  
 
I utvecklingen av territoriet, inklusive utbyggnaden av fotbollsplaner och andra idrottsytor, 
måste en rad avvägningar göras för att säkra en utveckling i linje med kommunens 
övergripande mål. Om utbyggnad av fotbollsplaner och andra idrottsytor ges företräde 
påverkas möjligheten att uppnå andra kommunala mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 268 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 14 september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
- - - - - 
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§ 59 KFKS 2020/325 

Motion – Grönytefaktor Nacka stad 
Motion den 20 april 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Linberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion till kommunfullmäktige den 20 april 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Linberg 
(MP) föreslås att kommunen börjar använda grönytefaktorn i detaljplanearbetet även 
utanför Nacka stad. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 20 april 2020 att 
remittera motionen Grönytefaktor Nacka stad till stadsledningskontoret genom enheten 
för strategisk stadsutveckling samt till miljö- och stadsbyggnadsnämnden genom 
planenheten för utredning och förslag till beslut. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 september 2020. Miljö-
och stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att intentionerna 
i motionen redan uppfylls eftersom det finns möjlighet att ställa krav på gröna värden i 
samband med markanvisningar enligt Program för markanvändning. Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen 
förordar att alla stadsbyggnadsprojekt arbetar aktivt med att bevara, utveckla och följa upp 
gröna värden. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling bedömer att det redan idag är möjligt att ställa krav 
på särskilda gröna värden i samband med markförsäljning i övriga Nacka i linje med 
intentionen i motionen. Det är viktigt att systematiskt arbeta för att bevara och utveckla 
gröna värden i den fysiska planeringen även inom de projekt som inte omfattas av 
Grönytefaktorn - Nacka stad. Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 300 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 2 oktober 2020 
Bilaga 1 Motion Grönytefaktor Nacka stad av Lisskulla Zayane och Ninni Linberg (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 september 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 4 september 2020 
 
- - - - - 
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§ 60 KFKS 2020/554 

Motion – Skapa ny byggyta på hårdgjord mark genom 
överdäckning 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram förslag på möjliga platser att överdäcka. 
Överdäckning av väg- och spårområden för att möjliggöra exempelvis bostäder och 
arbetsplatser har flera nyttar, men innebär samtidigt stora investeringar och hantering av 
omfattande och komplexa frågeställningar samt flera inblandade aktörer. 
 
Kommunens inriktning är att alla projekt ska bära sina egna kostnader. De förväntade 
intäkter som kan fås av tillskapandet av byggrätter måste alltså täcka kostnaderna för 
överdäckningskonstruktionen och övriga kostnader. 
 
Det är framförallt kommunens ekonomi som påverkar möjligheten att initiera ytterligare 
kostnadsdrivande projekt som fler överdäckningar sannolikt skulle innebära. En 
stadsutvecklingsekonomi i balans har definierats som att inkomsterna ska vara minst lika 
stora som utgifterna under åren 2014-2030. För att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i 
balans krävs ett aktivt arbete för att säkra att inkomster och utgifter taktar med varandra. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 301 
Tjänsteskrivelse från planenheten och enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 28 
september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 61 KFKS 2020/556  

Motion – Tillsätt en kommission för att utvärdera mål, 
styrning och planering av Nacka bygger stad 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 15 juni 2020 av Mikael Carlson, Lina Olsson och YuSie Rundkvist Chou 
(NL) föreslås att tillsätta en oberoende kommission för att utvärdera mål, styrning och 
planering av Nacka bygger stad. Kommissionen föreslås utvärdera hur Nacka bygger stad 
kom till och hur styrning och planering av stadsutvecklingsprocessen har bedrivits. Enligt 
förslaget ska kommissionen starta hösten 2020 och avslutas våren 2022. 
 
I stadstutvecklingsprocessen bedrivs arbetet genom sedvanlig politisk hantering i 
kommunfullmäktige, kommunstyrelse och i nämnder där samtliga politiska partier är 
delaktiga. Mål- och budgethantering samt verkställighet står under tillsyn av såväl 
lekmannarevisorer som externa revisorer. 
 
Stadsledningskontorets bedömning är därmed att det inte föreligger skäl för att inrätta en 
särskild kommission för att utvärdera mål, styrning och planering av Nacka bygger stad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 302 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab daterad den 9 oktober 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 62 KFKS 2019/829 

Motion – Föreningarnas värdegrund 
Motion den 16 september 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska avkräva alla bidragssökande föreningar en skriftlig 
förhandsförsäkran om att föreningen utan förbehåll bejakar och tillstyrker artiklar 9 och 10 
av Europakonventionen för mänskliga rättigheter. I motionen föreslås även att alla 
bidragssökande föreningar som hyr ut lokaler lämnar en skriftlig förhandsförsäkran om att 
föreningen avser att medge uthyrning till alla politiska partier med representation i Nacka 
kommunfullmäktige och/ eller riksdagen, utan åtskillnad relativt andra hyresgäster. 
 
Ärendet är berett i kulturnämnden och fritidsnämnden som båda föreslår att motionen 
avslås bland annat mot bakgrund att Europakonventionen är inkorporerad i svensk lag 
varför föreningar har att följa denna lag liksom andra lagar i Sverige, samt mot att 
kommunen ej har rådighet över föreningars egna lokaler. 
 
Stadsledningskontoret kan konstatera att föreningarna redan idag behöver följa 
Europakonventionen och att riktlinjerna för lokalupplåtelse av kulturlokaler redan medger 
uthyrning till politiska partier i mån av plats. Att däremot avkräva bidragssökande 
föreningar som hyr ut lokaler en försäkran om att hyra ut till just politiska partier bedöms 
som alltför långtgående, då det inte är en kommunal angelägenhet att styra hur föreningar 
hyr ut sina egenägda lokaler. Däremot kan det konstateras att föreningar och kulturhus som 
har kommunala upplåtelseavtal ska hyra ut lokaler till politiska partier. Mot bakgrund av 
ovanstående föreslår därför stadsledningskontoret att kommunfullmäktige noterar att det är 
möjligt för politiska partier att hyra lokal av de föreningar och kulturhus som har 
kommunala upplåtelseavtal. I övrigt förslås att kommunfullmäktige avslår förslaget om att 
kommunen ska villkora beviljandet av föreningsbidrag med kravet att föreningar som hyr 
ut sina egna lokaler ska vara skyldiga att hyra ut till politiska partier. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 303 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 
november 2020 
Bilaga 1 Motion - Föreningarnas värdegrund (SD) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 25 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020 § 27 
 
- - - - - 
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§ 63 KFKS 2019/926 

Motion – Lokalhistoriskt konst- och bildprogram 
Motion den 7 oktober 2019 av Louise Ollivier (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionären föreslår att kommunen får i uppdrag att undersöka möjligheten till ett 
lokalhistoriskt konst- och bildprogram på olika platser där bilder och förklaringar kan ge 
perspektiv på platsen. Programmet skulle också kunna kompletteras med information 
nåbar via QR-kod. 
 
I Nacka kommun kan medborgare ta del av historiska bilder och berättelser via Nackas 
lokalhistoriska arkiv. I enhetens utredning noteras att kulturhuset Dieselverkstaden givits i 
uppdrag att undersöka fortsättningarna för att genomföra ett mindre pilotprojekt inom 
befintligt avtal om att förvalta och tillgängliggöra det lokalhistoriska arkivet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 304 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 54 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 28 september 2020 
Bilaga Motion – Lokalhistoriskt konst- och bildprogram (MP) 
 
- - - - -  
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§ 64 KFKS 2019/1173 

Motion – Policy för demokratiska samtal 
Motion den 16 december 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en policy för att belysa de grunder som 
rektorer kan luta sig mot för att neka eller bevilja besök av utomstående som inte anses dela 
värdegrunden hos skolan samt motsvarande policy för besök hos andra kommunala 
arbetsplatser. 
 
Enligt de lagregler och grunder för urval som finns idag kan en skola inte avgränsa en 
inbjudan till politiska partier på grund av vissa partiers åsikter skulle strida mot skolans 
värdegrund. Detta även med utgångspunkt i den grundlagsskyddade yttrandefriheten och 
objektivitetsprincipen. Det har inte framkommit annat än att Välfärd skolas rektorer anser 
att de redan idag har lagstöd och riktlinjer som ger stöd i deras beslut när det gäller att ta 
emot eller neka besökare. Vad gäller studiebesök hos andra kommunala arbetsplatser 
bedömer stadsledningskontoret att detta inte har upplevts som ett problem i 
verksamheterna och det bedöms därför inte föreligga något behov en policy. Det är upp till 
respektive chef att bedöma om och när ett studiebesök är lämpligt. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår stadsledningskontoret att motionens bägge att-satser 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 305 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och juridik-och kanslienheten, daterad den 6 oktober 
2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 22 
september 2020, § 52, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motion - Policy för demokratiska samtal (S) 
 
- - - - - 
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§ 65  KFKS 2019/1176 

Motion – Elektronisk pornografiblockering i kommunala 
miljöer 
Motion den 16 december 2019 från Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ska upphandla och implementera elektroniska 
lösningar för pornografiblockering i alla datanätverk i kommunala skolor samt att 
kommunen ska påtala behovet av sådana lösningar i skolor med privat anordnare och 
införa krav på sådana lösningar i kommande upphandlingar. Motionen har behandlats av 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott och utbildningsnämnden. Båda instanserna föreslår 
att motionens förslag avslås, med notering om det arbete som redan pågår i kommunens 
skolor och om den fortsatta bevakning som finns av den hemställan som Sveriges 
Kommuner och Regioner lämnat till regeringen om förtydligad lagstiftning gällande 
webbfilter inom skolväsendet. Notering lämnas också om att det är skolhuvudmännen 
själva som bedömer behov av sådana lösningar inom sina skolor och att kommunen inte 
upphandlar fristående skolverksamhet. Den samlade bedömningen är därför att avslå 
motionen, med ovan nämnda noteringar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 306 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 6 
november 2020 
Bilaga 1 Motion - Elektronisk pornografiblockering i kommunala miljöer (SD) 
Bilaga 2. Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott den 22 september § 51 
Bilaga 3 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 13 
maj 2020 § 26 
 
- - - - - 
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§ 66 KFKS 2020/197 

Motion – Inför rättighet för barn att träffa 
myndighetsperson utan vårdnadshavare 
Motion den 2 mars 2020 av Andreas Falk m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna vill stärka barns möjligheter till delaktighet vid socialtjänstens insatser genom 
att införa en rättighetsgaranti, som innebär att alla barn ska ha rätt att träffa en 
myndighetsperson utan vårdnadshavare. Motionen tar särskilt upp de barn som är utsatta 
for våld och förtryck i sitt hem. 
 
Arbets- och företagsnämnden och socialnämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån respektive nämnds ansvarsområden. Nämnderna konstaterar att det 
redan finns en möjlighet för myndighetsperson eller socialsekreterare att träffa barn utan att 
deras vårdnadshavare samtycker eller är närvarande, vilket regleras i socialtjänstlagen (SoL). 
Det går även att belägga uppgifter med sekretess gentemot vårdnadshavaren enligt 
offentlighet och sekretesslagen (OSL), vilket möjliggör för en socialsekreterare att inte 
behöva informera vårdnadshavaren vad man pratat med barnet om utan detta kan man då 
vänta med till dess att skydds bedömning gjorts. Stadsledningskontoret konstaterar att det 
redan finns lagligt grundade möjligheter att träffa barn utan att deras vårdnadshavare 
samtycker eller är närvarande. Det kan konstateras att enligt föräldrabalken har ett barns 
vårdnadshavare en relativt långtgående rätt och skyldighet att bestämma i frågor som rör 
barnets personliga angelägenheter. Kommunen har inte möjlighet att införa en absolut 
rättighetsgaranti som föreslås i motionen, eftersom en sådan skulle gå utöver gällande lag. 
Stadsledningskontoret poängterar vikten av att socialsekreterare och andra 
myndighetspersoner alltid ska göra allt for att skydda barnet. Det föreslås att 
kommunfullmäktige noterar informationen, om möjligheten for barn att träffa en 
myndighetsperson i samband med utredning utan vårdnadshavares samtycke eller närvaro 
enligt gällande lagstiftningen, till protokollet. Motionen bedöms därför inte föranleda några 
ytterligare åtgärder och är därmed färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 307 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 september 2020, § 
42, inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 29 september 2020, § 114, 
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inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motion - Inför rättighet för barn att träffa myndighetsperson utan vårdnadshavare 
 
- - - - - 
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§ 67 KFKS 2020/329 

Motion – Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum 
Motion den 20 april 2020 av Mikael Carlsson och YuSie Rundkvist Chou (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen garanterar Fisksätra Folkets Hus 
lokaler motsvarande minst de gamla lokalerna i skolan, förhandlar med Stena om att ge 
plats för dessa lokaler i Fisksätra centrum samt tar initiativ till och stödjer en projektering 
av lokalerna i samarbete med föreningen, biblioteket, Stena m.fl. Ärendet har beretts 
tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden den 20 
oktober 2020. Kulturnämnden hyrde tidigare kulturhuslokaler i en del av byggnaden på 
fastigheten Nacka Erstavik 26:248 (Fisksätraskolan). I september 2019 överlät Nacka 
kommun fastigheten och kulturhuslokalerna flyttade till tillfälliga lokaler i anslutning till 
Fisksätra Centrum i juni 2020. I samband med överlåtelsen kom kommunen och Stena 
Fastigheter överens om att initiera ett arbete gällande kommunens långsiktiga behov av 
kulturhus i Fisksätra. Dessa diskussioner påbörjades under våren 2020 och pågår alltjämt. 
Målet med arbetet är att skapa ändamålsenliga lokaler för en bred kulturverksamhet där 
lokalerna ska vara verksamhetsanpassade och kunna samnyttjas effektivt och bokas av en 
mångfald aktörer som vill bedriva kulturverksamhet i Fisksätra. Mot bakgrund av ovan 
föreslås att kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen, och att motionen med detta är färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 308 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 2 november 2020 
Bilaga 1 Motion - Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum (NL) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 56 
 
- - - - -  
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§ 68 KFKS 2020/457 

Motion – Träningsbana för cricket  
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna till att anlägga en 
träningsbana för cricket i Fisksätraområdet. Motionen har behandlats av fritidsnämnden 
den 23 september 2020 som beslutade att föreslå kommunfullmäktige att bifalla förslagen i 
motionen på så sätt att kultur- och fritidsdirektören får i uppdrag att utreda möjligheten att 
anlägga en träningsbana för cricket i Fisksätraområdet. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i lämpligheten att utreda förslaget inom Fisksätra IP och att 
effektivisera ytorna runt befintlig bollplan. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 309 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling och planenheten, daterad den 
1 7 november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 23 september 2020 § 78 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse från kultur-och fritidsenheten, den 1 september 2020 
Bilaga 3 Motion - Träningsbana för cricket (S) 
 
- - - - - 
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§ 69 KFKS 2020/560 

Motion – Inför krisklausuler i kulturavtalen 
Motion den 15 juni 2020 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna pekar på att Nacka kommun har infört en modell med flera privata aktörer 
som levererar välfärdstjänster, och att kommunen i och med detta har försökt reglera bort 
sitt ansvar för att verksamheten bedrivs med rimliga förutsättningar. Motionärerna menar 
att det inte finns några krav gällande personalens villkor i avtalen med kommunen, och att 
det inte finns några riktlinjer om att fullfölja utbetalningar som ställts in till följd av 
pandemin. Motionärerna vill därför att kommunens kulturavtal ska förstärkas med en 
krisklausul som säkerställer ett ansvarsfullt agerande mellan kommunen och 
kulturaktörerna. Vidare vill motionärerna att kommunens avtal med externa aktörer 
förutsätter bra villkor för de som anlitas i verksamheterna. 
 
I avtalen med driftsaktörerna inom kulturnämndens ansvarsområde regleras 
arbetsmiljöansvaret. Lagar, kommunala beslut och riktlinjer ska efterlevas och avvikelser 
som påverkar verksamheten ska snarast meddelas till kommunen. Enligt avtal förbinder sig 
leverantörerna att förebygga skador och tillbud som kan drabba personal. Leverantörerna 
förbinder sig även att ha erforderliga försäkringar för sin verksamhet. Kulturnämndens 
bedömning är att ovan regleringar i avtalen ger förutsättningar för bra arbetsvillkor. 
 
Det är svårt att definiera och avtala om kriser, därför bör man inte på förhand definiera vad 
som utgör en kris, utan snarare hänvisa till oförutsedda händelser som medför att endera 
parten inte har möjlighet att uppfylla avtalet med rimliga medel och resurser. Det vanliga är 
därför att man avtalar om "force majeure", det vill säga oförutsedda och extraordinära 
händelser som inverkar på möjligheterna att uppfylla ett avtal. I nämndens driftsavtal som 
upphandlats avtalas om "force majeure", vilket bedöms tillräckligt i händelse av kris. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 310 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 55 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 6 oktober 2020 
Bilaga Motion - Inför krisklausuler i kulturavtalen (S) 
 
- - - - - 
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§ 70 KFKS 2020/198 

Motion – Förvalta Danvikens hospital och utred 
möjligheten att skapa ett kulturcentrum 
Motion den 2 mars 2020 av Carl-Magnus Grenninger och Mattias Qvarsell (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ser till att Danvikens hospital förvaltas så att 
byggnadens kulturhistoriska värde bevaras, utreder möjligheterna att köpa hospital-
byggnaden samt utreder möjligheterna till ett kulturcentrum i Danvikens hospital. Ärendet 
har beretts tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden 
den 20 oktober 2020. 
 
Danvikens hospital ägs sedan 2018 av Aspect Hospitality 2016:1 AB. Byggnaden är klassad 
som byggnadsminne sedan 2016 och är i stort behov av renovering. Ett flertal 
förelägganden gällande bristande underhållsåtgärder har utfärdats av såväl länsstyrelsen 
som Nacka kommun. Tidigare fastighetsägare försattes i konkurs våren och vid en auktion 
i september 2020 köptes fastigheten av företaget Gullringsbo Egendomar. Den nya ägaren 
har uttalat att restaurering, planering, uthyrning och förvaltning av fastigheten kommer att 
genomföras. Föreläggandena kommer att flyttas över till nya ägare. Beaktande av 
byggnadens kulturhistoriska värde sker därmed. Investeringstakten i kommunala 
välfärdsfastigheter såsom till exempel skola och förskola förväntas vara fortsatt hög 
samtidigt som de ekonomiska förutsättningarna är begränsade. Enskilda satsningar som 
inte inrymmer kommunala verksamheter är därmed inte möjligt. Det är heller inte 
kommunens uppgift att investera i fastigheter som inte ska inrymma kommunala 
verksamheter. Med anledning av ovanstående bör inte fortsätta utreda möjligheten till ett 
köp av hospitalbyggnaden. Ytterligare nyetableringar av kulturcentra i kommunen och i 
Sicklaområdet bedöms inte kunna prioriteras då nya projekt, som bedöms kunna svara upp 
mot behovet av nya kulturcentrum i kommunen, redan är planerade. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 311 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, den 13 oktober 2020 
Bilaga 1 Motion från Carl-Magnus Grenninger och Mattias Qvarsell (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 53 
 
- - - - - 
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§ 71 KFKS 2018/966 

Motion – Äga och driva simhallar lokalt 
Motion den 15 oktober 2018 från YuSie Rundkvist Chou mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen ska utreda möjligheten att bygga upp 
lokala simhalls bolag för att locka lokala bolag att gå in som aktieägare samt att lokala 
föreningar och bolag ska driva simhallarna i de olika kommundelarna. 
Det kan noteras att kommunen redan utrett och beslutat i frågan om lokaliseringen av en 
ny simhall i Saltsjöbaden. Eftersom det rör sig om drift som riktar sig till alla medborgare 
så anger kommunens styrprinciper att en upphandling ska ske. I upphandlingen har alla 
intresserade aktörer möjlighet att lämna anbud, oavsett om det är idrottsförening, 
aktiebolag eller kommunal välfärdsproduktion. Motionärernas förslag om att kommunen 
ska initiera ett så kallat lokala simhallsbolag bedöms inte ligga ramen för kommunens 
ansvar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 354 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Motion - Äga och driva simhallar lokalt (NL) 
 
- - - - - 
  



 
114 (129) 

 1 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 72 KFKS 2018/II15 

Motion – Simhall i Fisksätra i kommunal regi 
Motion den 19 november 2018 från Oscar Dahlström mfl (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna yrkar att kommunfullmäktige ändrar sitt beslut om lokalisering av nya 
Näckenbadet att istället placeras i Fisksätra, att kommunen ska låta bygga badet i egen regi 
genom att enbart upphandla bygget och att kommunen ska äga det nya badet samt driva 
verksamheten i egen regi. 
Lokaliseringen av den nya simhallen är redan utredd och beslutad, den ska placeras på 
Saltsjöbadens IP. Kommunens styrprincip anger att en upphandling av driften ska ske då 
det rör sig om drift som riktar sig till alla medborgare. Mot bakgrund av detta föreslås dessa 
förslag i motionen avslås. Gällande förslagen att kommunen ska bygga och äga det nya 
badet noteras att detta redan ingår i den nya upphandlingen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 355 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 oktober 2019, § 88 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden (FRN 2019 / 5) 
Bilaga 3 Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 
- - - - -  
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§ 73 KFKS 2018/I092 

Motion – Badhus i Fisksätra 
Motion den 19 november 2018 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska anlägga en 15-metersbassäng med tillhörande 
relaxavdelning i Fisksätra. Kommunfullmäktige har, den 21 september 2015, § 206, beslutat 
att lokalisera en ny simhall på Saltsjöbadens IP, på samma plats som den gamla simhallen. 
Beslutet grundar sig på en utredning, som visar att det är mer lämpligt att anlägga simhallen 
på befintlig mark vid Saltsjöbadens idrottsplats, än en placering i Fisksätra, utifrån 
aspekterna tillgänglighet, funktion, genomförbarhet, ekonomi och 
risk/möjlighetsperspektiv. Den nya simhallen kommer att ha en större kapacitet än den 
gamla och givet antalet invånare i kommundelen samt avståndet mellan Fisksätra och 
Saltsjöbaden anses den nya simhallen med placering på Saltsjöbadens IP uppfylla det behov 
som anges i motionen. Mot bakgrund av ovanstående föreslås att motionens förslag avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 356 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 4 december 2019, § 106 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden 
Bilaga 3 Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 
- - - - - 
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§ 74 KFKS 2020/330 

Motion – Bygg barnvänliga och ljusa gårdar 
Motion den 2 mars 2020 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
I motion till kommunfullmäktige den 27 februari 2020 av Mikael Carlsson, Lina Olsson 
och YuSie Rundkvist Chou (Nackalistan) föreslås att kommunen startar en process med 
workshops för att dokumentera synpunkter på bra stadsmiljö från barn och unga. Det 
föreslås även att resultatet arbetas in i planeringen för nya bostadsområden och att 
barnexperter ska involveras i planeringen av boendemiljöer samt att kvarteren bör byggas 
större med ljusa gårdar och med lägre byggnadshöjd för att skapa ljusa gårdar. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020. Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att det redan 
pågår arbeten inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. I 
varje projekt bedöms en lämplig gårdsyta och byggnadshöjder, vilka prövas inom 
planprocessen. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i planenhetens beskrivning av att barn 
och unga på olika sätt har getts möjlighet att bidra med synpunkter i planeringen i linje med 
intentionerna i motionen. Utformningen av bebyggelsen prövas inom planprocessen utifrån 
platsens lämplighet, avvägning mellan olika intressen och de kommunala målen. Att ett 
utvecklingsarbete pågår inom planenheten som syftar till att lyfta fram barnperspektivet i 
detaljplanearbetet i kombination med att en proaktiv översyn görs kring vilka pågående 
projekt som kan vara lämpliga för framtida dialoginsatser riktade till barn och unga är 
positivt. Enheten för strategisk stadsutveckling bedömer därför att det redan pågår arbeten 
inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 357 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 18 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Bygg barnvänliga och ljusa gårdar" daterad den 27 februari 2020 av 
Mikael Carlsson med flera (NL). 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 2 oktober 2020 
 
- - - - - 
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§ 75 KFKS 2020/454 

Motion – Svalare stadsmiljö 
Motion den 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 18 maj 2020. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott remitterade den vidare till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 
trafiknämnden samt kommunstyrelsen. Ärendet behandlades den 10 november 2020 av 
NTN (§192) och av MSN den 18 november 2020 (§271). 
I motionen föreslås fyra insatser för att minska effekterna av extrem sommarvärme. 
Åtgärderna som föreslås är att öka antalet planteringar av lövträd, att på nya tak anlägga 
odlingar och att undvika mörka tak och byggnadsmaterial samt att använda grå asfalt och 
gatsten istället för svart asfalt på lämpliga platser på vägar och parkeringsplatser. 
Arbete med åtgärder för att minska effekten av förväntade klimatförändringar är en viktig 
del i den fysiska planeringen. Det finns flera styrande dokument i kommunen med 
koppling till arbetet med klimat- och hållbarhetsfrågor och det pågår ett arbete med en 
klimat- och sårbarhetsanalys som utgör ett första steg i arbetet med att ta fram en 
klimatanpassningsplan för kommunen. Mot bakgrund av nämndernas redogörelse för sitt 
arbete instämmer enheten för strategisk stadsutveckling i att det redan pågår arbeten inom 
kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen där så är möjligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 358 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Svalare stadsmiljö" daterad 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och 
Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 november 
2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse miljö- och stadsbyggnadsnämnden från planenheten, daterad 
den 30 oktober 2020 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 76 KFKS 2020/456 

Motion – ldrottssatsningar Sicklavallen 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna kring genomförandet av 
idrottssatsningar på Sicklavaallen enligt förslaget att omfatta en 11-spelarplan, två 
idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7 -spelarplan på taket. 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 som beslutade föreslå att det 
noteras att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. I linje med fritidsnämndens beslut är enheten för strategisk stadsutvecklings 
samlade bedömning att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som 
hanteras inom ramen för stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att 
anlägga fotbollsplaner i Källtorp. Därför föreslår enheten att kommunfullmäktige noterar 
att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som hanteras inom ramen för 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att anlägga fotbollsplaner i 
Källtorp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 359 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Motion från Socialdemokraterna av Ella Tegsten med flera, den 18 maj 2020 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - -  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 77 KFKS 2020/561 

Motion – Språkkunskaper i äldreomsorgen 
Motion den 15 juni 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionen föreslår att Nacka kommun ska ställa samma språkkrav på personal inom 
äldreomsorgen som Socialstyrelsen ställer på legitimationsyrken. Förslaget skulle innebära 
att utbildningskravet för undersköterskor i Nacka kommun skulle vara väsentligt högre än 
den utbildning som Socialstyrelsen och Skolverket förordar för undersköterskor. Få 
undersköterskor uppnår idag de krav som motionen anger. Äldreenhetens bedömning är 
att anordnarnas möjligheter att rekrytera personal skulle försvåras i mycket hög 
utsträckning. 
 
Det finns brister i kunskapen i svenska språket hos personal inom äldreomsorgen. 
Äldreenheten avser att arbeta för en kompetenshöjning inom området och regeringen 
föreslår i budgetpropositionen för 2021 en riktad satsning på yrkessvenska för 
äldreomsorgen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 360 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 25 november 2020, § 83 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 oktober 2020, reviderad 8 december 2020 
Bilaga Motion - Språkkunskaper i äldreomsorgen (SD) 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 78 KFKS 2020/555 

Motion – Öka säkerheten för bilister under gångbroar 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motion önskar att alla gångbroar över bilvägar ska inventeras och riskbedömas utifrån 
antalet nedslängda föremål på bilister. Motionären vill även att alla broar som anses farliga 
ska åtgärdas omedelbart. Nackapolisen och kommunens säkerhetsansvarig har tillsammans 
identifierat den mest anmälda bron och vidtagit åtgärder genom att montera ett skyddsnät 
vilket förhöjer befintligt broräcke. Försöket kommer utvärderas och om skyddsnätet 
fungerar preventivt kan lösningen användas även på andra broar i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 361 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 20 oktober 2020 § 170 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö, daterad den 16 september 2020 
Bilaga Motion - Öka säkerheten för bilister under gångbroar (NL) 
 
- - - - - 
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§ 79 KFKS 2020/553 

Motion – Tidigarelägg satsningar på gång- och 
cykelbanor 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
I motionen beskrivs att andelen cyklister under första tertialet 2020 har ökat med 41 % i 
jämförelse med samma period året innan. Motionärerna menar att kommunens cykelbanor 
är i varierande standard, och inte möter upp cyklisternas behov och krav på utformning av 
infrastrukturen idag. Det finns även idag många brister på kommunens cykelbanenät, och 
för att höja säkerheten är det viktigt att alla typer av brister ses över och åtgärdas 
omedelbart. I motionen föreslås att de trafiksäkerhetshöjande åtgärderna i projekt 
"Cykelpaket 2022" ska genomföras per omgående, samt att alla åtgärder inom kommunens 
"strategi för cykelsatsningar" som går att genomföra oberoende andra byggprojekt, ska 
tidigareläggas. 
 
För investeringsprojektet "Cykelpaket 2022" finns idag redan planer på olika åtgärder, vilka 
i mån av tid och resurser påbörjas så snart som möjligt. Trafikenheten arbetar kontinuerligt 
med cykelinvesteringsprojekt, i den takt som såväl verksamhetens resurser kan genomföra 
liksom förutsättningarna i den lokala infrastrukturen i Nacka kommun. De åtgärder som 
beskrivs i "Strategin för cykelsatsningar", som antogs 2014, har under de senaste åren 
betats av. Nya förutsättningar och förändringar påverkar dock den åtgärdslista som då togs 
fram, vilken under årens lopp har reviderats. En del åtgärder har inte blivit aktuella att 
genomföra, andra är påbörjade men utan tidplan och en del är inte aktuella på grund av 
rådande och kommande exploateringsprojekt. Med detta anser Natur- och trafiknämnden 
att alla projekt inom ramen för strategin är behandlade, och med ovanstående motivering 
på respektive förslag anser att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 362 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 10 november 2020, § 191 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 22 oktober 2020 
Bilaga Motion - Tidigarelägg satsningar på gång- och cykelbanor (MP) 
 
- - - - - 
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§ 80 KFKS 2021/161 

Motion – Stoppa bilbränder innan de uppstår 
Motion den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 
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§ 81 KFKS 2021/162 

Motion – Seniorkollo i Nacka  
Motion den 1 februari 2021 av Espen Bjordal m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 82 KFKS 2021/163 

Motion – Höj vårdkvaliteten och tryggheten för äldre 
Motion den 1 februari 2021 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 83 KFKS 2021/164 

Motion – Anpassa byggandet i Björknäs till befintlig 
karaktär 
Motion den 1 februari 2021 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 84 KFKS 2021/165 

Motion – Utveckla demokratin i Nacka 
Motion den 1 februari 2021 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 85 KFKS 2021/166 

Motion – Asllani-kontraktet för idrottsföreningar 
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 86 KFKS 2021/167 

Motion – Informera om regelverk kring fyrverkerier 
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 87 KFKS 2021/197 

Interpellation – Näckenbadet 
Interpellation den 1 februari 2021 av YuSie Rundkvist Chou (NL) till kommunstyrelsens ordförande 
Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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